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ZMAGOVALNA PRIVLAČNOST
308

peugeot.si

PRIPOROČA   Poraba v kombiniranem načinu vožnje po WLTP ciklu: od 0,9 do 6,5 l/100 km. Izpuh CO2: od 21 do 147 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. 
Vrednost specifične emisije dušikovih oksidov NOx: od 0,0035 do 0,0575 g/km. Emisije trdnih delcev: od 0,00021 do 0,00091 g/km. Število delcev: od 0,01 do 2,37. Ogljikov 
dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju 
kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Primer informativnega 
izračuna finančnega leasinga Peugeot Financiranje za vozilo Peugeot 308 (ACTIVE PACK 1.2 PureTech 130 STT €6.4, zelena Olivine barva): maloprodajna cena z DDV z 
vključenim dodatnim popustom v višini 500 EUR in Peugeot Financiranje bonusom (v ceni je obračunanih 1.000 EUR popusta v primeru financiranja Peugeot – MODRI 
BONUS, pod pogojem vsaj 24 mesečne dobe financiranja) je 20.990 EUR. Mesečno odplačevanje: mesečni obrok je 199 EUR pri pologu v višini 7.350 EUR in ročnosti 96 
mesecev; višina pologa je pri akciji omejena od 10% do 50%, doba financiranja je vezana na ročnost od 24 mesecev do 60 (pravne osebe) ali do 96 (fizične osebe) mesecev; 
DDV je obračunan v obrokih; EOM na dan 6.10.2023 znaša 9,28%; fiksna obrestna mera 8,1%; financirana vrednost 13.644 EUR; skupni znesek za plačilo 26.072 EUR; stranka 
v primeru Peugeot Financiranja prejme tudi avtomobilsko kasko zavarovanje za 1 EUR za prvo leto. Za podrobnosti o ponudbi se obrnite na vašega prodajalca vozil Peugeot. 
Ponudba Bon za zimske pnevmatike velja za vsa prodana (podpisana prodajna pogodba) in dobavljena vozila Peugeot 308 od 01.09.2023 do 31.12.2023. Vrednost bona je 
300 € in ga kupec lahko izkoristi za nakup in premontažo zimskih pnevmatik pri pooblaščenem prodajalcu Peugeot, kjer je bilo vozilo kupljeno in dobavljeno. Bona ni možno 
zamenjati za gotovino oziroma drug izdelek. Bon ni prenosljiv na drugo osebo. V primeru, da je vrednost zimskih pnevmatik in premontaže večja kot je vrednost bona, 
razliko doplača kupec. V primeru, da je vrednost zimskih pnevmatik in premontaže manjša kot je vrednost bona, se kupcu razlika ne povrne in je ni možno zamenjati za 
drug izdelek. Za podrobnosti o ponudbi se obrnite na prodajalca vozil Peugeot. 

ZA 20.990 €
FIKSNA OBRESTNA MERA 
KASKO ZA 1 €
BON ZA ZIMSKE PNEVMATIKE

RODEX d.o.o., Rova, Rovska cesta 2, 1235 Radomlje, tel. 01 729 92 00, www.rodex.si

Veljavnost od 12. 10. do 27. 11. 2023www.lekarnaljubljana.si

Cene s popustom iz ZDRAVO - kataloga ugodnosti veljajo v enotah Lekarne Ljubljana, specializiranih prodajalnah LL VIVA (v okviru razpoložljivega 
asortimana) in v Spletni Lekarni Ljubljana na www.lekarnaljubljana.si izključno ob predložitvi Kartice zvestobe Lekarne Ljubljana ter zahtevanega števila 
jabolk zvestobe, sicer veljajo redne cene. Slike so simbolične, popusti se ne seštevajo. Ponudba velja od 12. 10. do 27. 11. 2023 oz. do prodaje zalog.

Za več informacij prelistajte nov katalog ugodnosti ali nas pokličite 080 71 17!
na brezplačno telefonsko številko 

izbrano iz kataloga ugodnosti

O prehrani 
v starosti, 

diabetesu in 
sočutju.

ALOE OLJE
Vsebuje hialuronsko 
kislino iz aloje vere, 
eterična olja čajevca 
in sivke, izvleček 
kamilice ter mandljevo 
in jojobino olje, 50 ml.

BALZAMIČNE KAPLJICE 
KRALJEVO OLJE 
Vsebujejo eterična olja 
njivske mete, mire, 
čajevca, bosvelije in 
rdečega bora, 10 ml.

ŠAMPON PROTI 
UŠEM MALČEK
Uporablja se ga proti 
naglavnim ušem (Pediculus 
humanus capitis), kadar so 
že prisotne, 200 ml.
Medicinski pripomoček

SYLLIFLOR
Naravno visoka vsebnost 
prehranskih vlaknin, vsebuje 
semenske lupine jajčastega trpotca 
(Plantago ovata Forssk) v prahu, 
250 g
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za 
uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

RESVERATROL
Prehransko dopolnilo 
s suhim izvlečkom 
japonskega dresnika v 
obliki kapsul, 60 kapsul.
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za 
uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

MAZILO ZA NOS
S pantenolom, 
za nego in 
vlaženje, 10 g.

redna cena: 20,61 €

cena s Kartico zvestobe

16,49 €
4

POPUST: 
20 %

redna cena: 18,22 €

cena s Kartico zvestobe

14,58 €
3

POPUST: 
20 %

redna cena: 5,91€
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Naslednja številka Rokovnjača bo izšla 
23. novembra 2023; rok za oddajo član-
kov je 13. november 2023 do 12. ure. 
Članki, ki bodo poslani po tem roku, v aktualni 
številki ne bodo objavljeni. Svoje članke, dolge 
največ 1500 znakov s presledki, pošljite po e-po-
šti na naslov: rokovnjac@lukovica.si. Sprejemamo 
le prispevke v elektronski obliki (word, PDF). Za 
več informacij pošljite sporočilo na zgoraj nave-
deni elektronski naslov.

ROKOVNJAČ je glasilo Občine Lukovica. Brezplačno ga prejemajo vsa gospodinjstva občine Lukovica; v.d. odgovornega urednika: Miha Ulčar; ure-
dniški odbor: Gregor Berlec, Andreja Čokl, Viktor Jemec in Drago Juteršek; ustanoviteljica: Občina Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica, t: 01/729 63 
00; jezikovni pregled: Anja Žabkar; spletna stran: www.lukovica.si; e-naslov: rokovnjac@lukovica.si; produkcija: IR IMAGE, Medvedova 25, Kamnik; 
trženje oglasnega prostora: IR IMAGE, Medvedova 25, Kamnik; naklada: 2.048 izvodov. Glasilo spada med proizvode, za katere se obračunava 5 % 
DDV (Zakon o davku na dodano vrednost, Uradni list RS, št. 13/11 – uradno prečiščeno besedilo s spremembami). Rokovnjač je vpisan v evidenco 
javnih glasil Ministrstva za kulturo RS pod zaporedno številko 1661 in v razvid medijev Ministrstva za kulturo RS pod zaporedno številko 380. 
Uredništvo si pridržuje pravico do krajšanja besedil glede na tehnične in materialne možnosti. Nenaročenih člankov ne honoriramo. Članki v rubriki 
pisma bralcev in politika niso lektorirani. Na naslovnici: Budnarjeva hiša v Krašnji, foto: Viktor Jemec.

UVODNE BESEDE
Drage bralke, dragi bralci,
za prvi del letošnje jeseni lahko rečemo, da 
smo imeli indijansko poletje, toplo vreme je 
namreč vztrajalo vse do prve polovice okto-
bra, ko se je začelo malo ohlajati, zaradi če-
sar se je tudi narava začela odevati v pisane 
barve, obenem pa je zadišalo po pečenem 
kostanju. Prepričan sem, da se strinjate s 
tem, da nas nič bolj ne spomni na radosti 
jeseni kot pravi vonj pečenega kostanja.
V rokah držite oktobrsko številko Rokov-
njača, ki vam v vaše domove med drugim 
prinaša utrinke z nedavnih dogodkov in 
prireditev ter raznih drugih aktivnosti. Kot 
boste lahko videli, je bilo teh res veliko, 
zato nihče ne more trditi, da se v Črnem 
grabnu ni nič dogajalo.
K pestrosti dogajanja v občini je dodalo 
tudi 3. podjetniško srečanje, ki sta ga orga-
nizirala Občina Lukovica in Razvojni center 
Srca Slovenije. Na njem smo lahko prisluh-
nili lokalnim podjetnikom, ki so predstavili 
svoje dobre prakse, obenem pa so podali 
zanimive predloge, ki bi lahko prihodnost 
naredili še bolj obetavno.
Predstavljamo vam tudi dobro prakso or-
ganizirane prostovoljne pomoči doma ži-
večim starejšim v občini Lukovica. V začet-
ku letošnjega leta je namreč v sodelovanju 
Društva upokojencev Lukovica in Občine 
Lukovica začela delovati Točka za starejše, 
s katero so vzpostavili podporne storitve 
za starejše občanke in občane Lukovice. 
Več o tem in kaj vse nudi Točka za starej-
še si seveda lahko preberete v tej številki 
našega glasila.
Naša osrednja gostja je tokrat gospa Sta-
na Stopar, kateri je bil na letošnji osrednji 
prireditvi ob občinskem prazniku pode-
ljen naziv častna občanka Občine Lukovi-
ca. Življenje gospe Stane, ki bo v kratkem 
dopolnila 80 let, je bilo izredno pestro in 
delavno, saj se je udejstvovala na številnih 
področjih, na vsakem pa je pustila nek svoj 
poseben pečat. Dobrosrčne so tudi njene 
želje, saj bi rada, da brez sebičnosti prisluh-
nemo mladim in njihove predloge oboga-
timo z modrostjo starejših.
V rubriki Krajevna skupnost vam tokrat 
predstavljamo Krajevno skupnost Krašnja, 
ki jo sestavlja sedem naselij. Gre za aktivno 
in živahno skupnost, ki skrbi za razvoj in 
ohranjanje svoje kulturne in naravne dedi-
ščine. Poseben pečat pa krajevni skupnosti 
dajejo tudi različna društva, ki prispevajo k 
pestrosti in bogatitvi življenja krajanov.
Lepo vabljeni k branju Rokovnjača.

Miha Ulčar
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DigiMigi: 
Spoznajmo digitalni svet

izobraževanje za dvig 
računalniškega znanja 

Občina Lukovica
vabi na

Termini:  13. 11., 20. 11. in 27. 11. 2023

Računalniška pismenost,
Komuniciranje in sodelovanje,
Ustvarjanje digitalnih vsebin,
Varnost na internetu,
Reševanje težav,
E- državljanstvo (e-napotnica, e-zdravje,
državne vloge in pomoči ...).

BREZPLAČNO

Čas: 17.00 do 20.00

Lokacija: 
KD Janka Kersnika, Lukovica

Informacije in prijave na:
tjasa.sostaric@nevtron.eu

040 600 551
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Malo gospodarstvo je tisto, ki dolgoročno zagotavlja razvoj in 
socialno varnost v lokalni skupnosti
Spoštovane občanke in občani,
zakorakali smo v prelepo, pisano jesen. Narava se je že odela v jesenske barve, drevje krasijo pisani listi vseh mogočih odtenkov. Jesen 
je čas številnih čarov in novih doživetij. Je obdobje spreminjajočih barv, nabiranja kostanja, gobarjenja, ptičjih selitev, pa tudi obdobje 
obiranja pridelkov.

V mesecu septembru in oktobru je v naši občini zelo pestro tudi na 
družabnem področju, saj se odvijajo številni dogodki in prireditve. 
September je postregel s tradicionalnimi prireditvami, s katerimi smo 
počastili rojstni dan naše občine, o čemer ste lahko več prebrali v prej-
šnji številki Rokovnjača.
Občina Lukovica je tudi letos sodelovala na 22. Festivalu za tretje ži-
vljenjsko obdobje, ki je zadnji teden v septembru potekal v Cankarje-
vem domu v Ljubljani. Gre za največjo prireditev za starejše v Evropi. 
Iz naše občine so na festivalu sodelovali Čebelarsko društvo Lukovica, 
Društvo podeželskih žena Blagovica - Trojane, Društvo upokojencev 
Lukovica, Gasilska zveza Lukovica, Godba Lukovica, Kulturno umetni-
ško društvo Fran Maselj Podlimbarski, Šahovsko društvo Črni graben in 
Turistično olepševalno društvo Brdo - Lukovica. Ob tej priložnosti bi se 
jim rada zahvalila za ves njihov trud, saj so poskrbeli za res lepe pred-
stavitve svojih dejavnosti ter prikaze izdelkov in običajev, s katerimi so 
navdušili številne obiskovalce. Na uradnem zaključku festivala je pote-
kal tudi pogovor šestih županj in županov, na katerem sem sodelovala 
tudi sama. V pogovoru smo razpravljali o skrbi za starejše in o projektih 
za izboljšanje kakovosti življenja starejših v lokalnih skupnostih.
Eden izmed dobrih in dobrodošlih projektov za izboljšanje kakovosti 
življenja starejših je zagotovo projekt "Točke za starejše" – podporne 
storitve za starejše občanke in občane Lukovice, ki je v sodelovanju z 
Društvom upokojencev Lukovica in Občino Lukovico zaživel v začetku 
letošnjega leta. Aktivnosti se izvajajo v okviru LAS projekta "Točke za 
starejše", ki ga koordinira LAS Srce Slovenije, svetovalna pisarna pa od 
starejših sprejema prošnje za pomoč in jo obenem s pomočjo lokalnih 
inštitucij in prostovoljcev hitro in učinkovito skoordinira.
Konec meseca septembra smo na sedežu Društva upokojencev Lukovi-
ca odprli prenovljene prostore "Točke za starejše", kjer deluje svetoval-
na pisarna, obenem pa je bilo obiskovalcem predstavljeno tudi delova-
nje te pisarne, v okviru katere je omogočeno sprejemanje telefonskih 
klicev, elektronske pošte in osebni obisk, kjer starejši lahko povprašajo 
za nasvet in pomoč prostovoljce, ki delajo tudi na terenu (pogovor, do-
stava hrane, pomoč pri opravilih, spremstvo v trgovino, k zdravniku, na 

pošto, učenje uporabe pametnega telefona in računalnika, pomoč pri 
izpolnjevanju obrazcev ipd.).
Ob tej priložnosti se iz srca zahvaljujem Društvu upokojencev Lukovica, 
da je sprejelo vlogo nosilca projekta, za katerega sem prepričana, da 
bo prispeval k boljšemu in lepšemu vsakdanu naših starejših občank 
in občanov.
Zadnjo septembrsko soboto je Občina Lukovica ponovno gostovala 
na prireditvi “Dobrodošli na plac”, ki se odvija na domžalskem tržnem 
prostoru. Na prireditvi so sodelovali naši domači pridelovalci, ki so po-
skrbeli, da so imeli obiskovalci tržnice na voljo pestro ponudbo znam-
ke “Zakladi Črni graben”. Program so sooblikovala naša lokalna društva, 
ki so obiskovalcem skozi glasbo, pesem in prikaz starih ljudskih običa-
jev pripravila prijetno vzdušje. Prireditve se je udeležila tudi domžalska 
županja mag. Renata Kosec, s katero sva nagovorili obiskovalce in so-
delujoče.
V oktobru smo izvedli 3. podjetniško srečanje, za katero lahko rečem, 
da je postalo že tradicionalno, med našimi lokalnimi podjetniki pa je 
izredno dobro sprejeto, saj se na ta način povezujemo ter prisluhnemo 
drug drugemu. Dogodek, ki ga je Občina Lukovica organizirala v sode-
lovanju z Razvojnim centrom Srca Slovenije, je bil odlična priložnost za 
seznanitev z novostmi o aktualnih in bodočih razpisih ter tudi z izbrani-
mi temami, ki so lahko podjetnikom v pomoč pri njihovem poslovnem 
delovanju, obenem pa smo lahko iz prve roke slišali dobre podjetniške 
prakse naših lokalnih podjetnikov. Na tokratnem srečanju so primere 
dobrih praks uspešnih podjetnikov predstavili Marjan Kveder (Avto 
Kveder) ter Primož in Mitja Štolfa (Mizarstvo Štolfa), nato pa je sledila 
tudi živahna razprava.
Ob tej priložnosti bi rada poudarila, da smo na Občini Lukovici naklo-
njeni gospodarskemu razvoju v prihodnost v naši lokalni skupnosti. Za-
vedamo se, da je ravno malo gospodarstvo tisto, ki dolgoročno zagota-
vlja razvoj in socialno varnost, saj zaposluje domače ljudi. Prav tako si 
na Občini prizadevamo, da bi naši podjetniki imeli ustrezne pogoje za 
opravljanje svoje dejavnosti.
Drugo soboto v oktobru je v RCU v Lukovici potekalo gasilsko tekmo-
vanje Gasilske zveze Lukovica v vseh kategorijah; od najmlajših pa do 
najstarejših. Tekmovanje sem si z zanimanjem ogledala tudi sama, 
najboljšim ekipam v mlajših kategorijah pa sem podelila tudi medalje. 
S ponosom ugotavljam, da je v naša gasilska društva vključenih zelo 
veliko mladih, kar je izredno spodbudno za naprej, saj sem prepričana, 
da se bodo kasneje mnogi izmed njih aktivno vključili v gasilske vrste 
kot prostovoljni gasilci, ki so pripravljeni pomagati sočloveku v nesreči.
Rada bi vas seznanila, da v mesecu novembru Občina Lukovica pri-
pravlja brezplačno izobraževanje digitalne pismenosti za odrasle nad 
30 let z naslovom DigiMigi: spoznajmo digitalni svet. Izobraževanje je 
namenjeno našim občankam in občanom, na njem pa se bodo lahko 
izobrazili na področju informacijske in podatkovne pismenosti, komu-
niciranja in sodelovanja, ustvarjanja digitalnih vsebin, kibernetske var-
nosti in reševanja težav. Več o tem pa si seveda lahko preberete v tej 
številki Rokovnjača.
Pred nami so dnevi, ko se bomo spomnili vseh, ki smo jih imeli radi, ki 
so tako ali drugače zaznamovali naše življenje, a so v nekem trenutku 
preteklosti izgubili boj z življenjem. Ob dnevu spomina na mrtve bodo 
širom po Sloveniji potekale številne komemoracije, na katerih se bomo 
poklonili padlim v narodnoosvobodilnem boju in prvi svetovni vojni. S 
simbolnim dejanjem polaganja vencev in prižiganjem sveč pri spome-
niku padlim borcem Radomeljske čete na Golčaju, pri spomeniku NOB 
v Lukovici, pri Marijinem znamenju na trgu v Lukovici ter pri spomeniku 
Mrtva straža na Prevojah se bomo tudi v občini Lukovica spomnili sinov 
in hčera našega naroda, ki so dali za domovino svoja življenja. Lepo va-
bljeni, da se skupaj poklonimo njihovemu spominu. Ne smemo namreč 
pozabiti, da so darovali največ, kar kdo lahko daruje, svoje življenje, za 
našo svobodo in mir, za kar jim moramo biti vedno hvaležni in jih nikoli 
ne pozabiti.

Vaša žUpanja
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Tretje podjetniško srečanje postreglo ne le z aktualnimi 
priložnostmi za lokalne podjetnike, ampak tudi z novostmi o 
Občinskem prostorskem načrtu
Da je Občina Lukovica zelo naklonjena gospodarskemu razvoju, je potrdilo zdaj že tretje podjetniško srečanje, ki sta ga v občinskih pro-
storih v četrtek, 12. oktobra, organizirala občinska uprava in Razvojni center Srca Slovenije. Lokalni podjetniki so zopet podali zanimive 
predloge za še obetavnejši jutri, županja pa je že uvodoma postregla s pozitivno novico, da se k predlogu Občinskega prostorskega 
načrta (OPN) pridobivajo končna mnenja nosilcev urejanja prostora.

Kot je v podjetniški razpravi priznala županja mag. Olga Vrankar, je 
»prav OPN tisti, ki ji najbolj ni dal spati«, saj se Občina Lukovica zanj trudi 
že več let. »Po prvi obravnavi dopolnjenega osnutka OPN na občinskem 
svetu smo lani ob koncu leta izvedli dvomesečno javno razgrnitev, na 
podlagi katere so bila nato pripravljena in sprejeta stališča do vseh preje-
tih pripomb in predlogov javnosti. Na podlagi stališč smo pripravili pre-
dlog OPN, na katerega trenutno pridobivamo še zadnja mnenja nosilcev 
urejanja prostora. Ko bo predlog OPN dokončno usklajen z vsemi nosilci 
urejanja prostora in bomo pridobili še končno mnenje ministrstva, pri-
stojnega za okolje o sprejemljivosti vplivov izvedbe OPN na okolje, bomo 
usklajen predlog OPN posredovali občinskemu svetu v drugo obravnavo 
in sprejem,« je delila z zbranimi podjetniki in dodala, da se seveda na Ob-
čini trudijo, da bi potrebna pozitivna mnenja pridobili čim prej, tako da 
bo tudi OPN čim prej zaživel. »Poleg obstoječih površin, namenjenih go-
spodarskemu razvoju v Lukovici in Krašnji, v OPN načrtujemo tudi nove 
manjše poslovne cone v skladu s prostorskimi možnostmi in varovanji 
na področju kmetijstva, ohranjanja narave, varstva kulturne dediščine, 
poplavne nevarnosti ter obstoječih in načrtovanih državnih prostorskih 
načrtov.« Nadalje je županja pozorno prisluhnila tudi zbranim podjetni-
kom, kaj si oni želijo kot podporo s strani občine, v kateri delujejo.

Lokalni podjetniki lani ustvarili 726 milijonov evrov
Županja je dodala, da se na občinski upravi zelo zavedajo, da je sicer 
ravno malo gospodarstvo tisto, ki dolgoročno zagotavlja razvoj in so-
cialno varnost, saj zaposluje domače ljudi in zato je nekaterim obča-
nom prihranjeno dnevno migriranje na oddaljena delovna mesta. Prva 
dama Razvojnega centra Srca Slovenije Mojca Štepic je ob tem postre-
gla z zanimivimi statističnimi podatki, in sicer da je bilo po podatkih Aj-
pesa v občini Lukovica lani 607 aktivnih poslovnih subjektov (izvzemši 
društva, zavode ter vzgojno-izobraževalne in upravne inštitucije pa 
517), od tega največ, tj. 71 %, s. p.-jev ter 20 % d. o. o.-jev, ostalih 9 % pa 
so predstavljali nosilci dopolnilne dejavnosti na kmetiji (29) ter trije d. 
n. o.-ji, pet sobodajalcev ter pet samozaposlenih v kulturi.

Po razpoložljivih podatkih so gospodarske družbe in s. p.-ji v letu 
2022 skupaj ustvarili nekaj več kot 726 milijonov evrov prihodkov, v 
povprečju 47.573 evrov dodane vrednosti na zaposlenega, in zapo-
slovale 2.384 oseb. Po podatkih Statističnega urada RS za leto 2021 je 
bila stopnja delovne aktivnosti 72%, kar je za 5 % več od slovenskega 
povprečja, prav tako pa je bila od slovenskega povprečja višja tudi 
povprečna mesečna plača, v bruto znesku za približno 8 %, v neto 
znesku pa za 5 %, je nanizala Mojca Štepic.

»Podjetno nad izzive!«
V osrednjem delu Podjetniškega srečanja je svetovalec direktorice za 
podjetništvo in inovativnost na Regionalni razvojni agenciji Ljubljan-

ske urbane regije (RRA LUR) Dejan Marinčič predstavil programe, ki 
jih podjetnikom nudijo v RRA LUR, pri čemer je omenil tudi uspehe ne-
katerih podjetnikov, ki so šli skozi njihove programe in jih RRA LUR še 
vedno podpira na njihovi podjetniški poti. Med drugim je tako omenil, 
da je poslovna ideja Yumento, ki je izšla iz njihovega programa PONI 
– 'Podjetno nad izzive', zasedla prvo mesto na mednarodnem tekmo-
vanju startup podjetij s podeželja, organska kozmetična linija NANU 
ustanoviteljice Nuše Marinc (v Rokovnjaču smo jo predstavili februarja 
lani, ko je še delala v vrtcu na Prevojah, kjer je skrbela za prehransko 
uravnotežene obroke in zdravo okolje otrok in zaposlenih; op. p.), ki je 
bila prav tako aktivna udeleženka PONI programa, je tudi letos prejela 
mednarodno priznanje Beauty Shortlist Award 2023, v masažah masa-
žnega studia Marre masaže, ki so ga prav tako podprli v RRA LUR, pa 
denimo uživajo člani glasbene skupine Joker Out. V program PONI, ki 
ponuja 4-mesečno zaposlitev, podjetniška usposabljanja in mentorsko 
podporo, mreženje ter možnost individualnih izobraževanj oz. usposa-
bljanj, so seveda toplo vabljeni tudi podjetniki iz občine Lukovica.

Kaj imata skupnega digitalni marketing in strast?
Zelo jedrnato pa je učinkovito formulo dobrega digitalnega marketinga 
v nadaljevanju podala marketinška strokovnjakinja, mentorica in direk-
torica agencije Undercover marketing media s skoraj 20-letnimi izku-
šnjami na področju marketinga, oglaševanja in prodaje, Jasna Potisek. 
Kot je med drugim dejala, mora ponudnik strategijo, akcijski načrt in 
taktiko povsem prilagoditi sebi in svojemu načinu dela, svojemu trgu, 
produktom oz. storitvam, kupcem in tudi lastni viziji, kar pa pomeni 
tudi, da mora (ponudnik) dobro poznati oz. definirati svojega kupca, da 
lahko načrtuje ciljni marketing oz. oglaševanje, saj široko oglaševanje z 
nedefinirano ciljno publiko dandanašnji ni učinkovito, še manj ekonom-
sko smotrno. Pri tem Potiskova podjetnike spodbuja, naj si upajo, saj je 
vse mogoče, če le se lotijo aktivnosti na ustrezen način in z ustrezno 
ekipo. »Moramo pa biti tudi strastni, če želimo zažareti,« je smeje pou-
darila in to podkrepila z mislijo, da ljudje začutijo energijo podjetnika. (V 
prihodnji številki Rokovnjača sledi tudi intervju z Jasno Potisek!)

Nepovratne spodbude za usmeritev v trajnostno
Nataša Florjančič z Ministrstva za gospodarstvo, turizem in šport (tudi 
občanka Lukovice) je v nadaljevanju predstavila priložnosti, ki jih z jav-
nimi razpisi podjetjem ponuja država, Mitja Bratun iz LAS Srce Slove-
nije pa je spregovoril tudi o tem, kako pripraviti dobro vlogo na razpise 
LAS-a. Kot je povedala Florjančičeva, načrtuje dano ministrstvo gospo-
darskim subjektom podporo v višini skoraj 200 milijonov evrov nepo-
vratnih sredstev, 130 milijonov evrov povratnih sredstev in skoraj 11 
milijonov kombiniranih sredstev. Trenutno ima tako agencija SPIRIT Slo-
venija odprta razpis 'Podpora zagonskim, mikro, malim in srednjim pod-
jetjem pri strateški trajnostni in krožni transformaciji poslovanja v letih 
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2022–2025' ter razpis za zagotavljanje celovitih storitev za potencialne 
podjetnike in podjetja preko podpornih institucij za obdobje od 2023 
do 2025, za kar so predvideli okoli 7,8 milijona evrov. Samo ministrstvo 
pa nudi še priložnost za sofinanciranje projektov promocije rabe lesa in 
lesnih proizvodov ter gozdno lesnih verig v obliki javnih demo lesenih 
objektov, za kar so predvideli približno 400 tisoč evrov. Na ministrstvu 
med drugim pripravljajo še finančne razvojne spodbude slovenskemu 
rokodelstvu, in sicer v višini 1 milijona evrov letno. Z morebitnimi vpra-
šanji se lahko zainteresirani obrnejo na eusredstva.mgts@gov.si.
Mitja Bratun je nadalje omenil še dva sklada, ki ponujata sredstva v vi-
šini skupno 2,5 milijona evrov, in sicer gre za Evropski kmetijski sklad 
– LEADER, ki spodbuja zaposlovanje in ohranjanje delovnih mest, je 
usmerjen v dvig kakovosti življenja ter razvoj storitev in infrastrukture 
na podeželju v krepitev socialne vključenosti, sodelovanje in povezo-
vanje prebivalcev na podeželju, ter Evropski sklad za regionalni razvoj, 
katerega cilj je trajnostni in celostni razvoj vseh vrst območij ter lokal-
nih spodbud. Javni poziv bo objavljen v letu 2024.

Podjetniška razprava z vsemi generacijami 
podjetnikov
Po primerih dobre prakse uspešnih lokalnih podjetnikov – predstavili 
so se Marjan Kveder (Avto Kveder) ter Primož in Mitja Štolfa (Mizar-
stvo Štolfa) – je sledila živahna podjetniška razprava. To so na letošnjem 
podjetniškem srečanju popestrili predstavniki mlajših generacij pod-
jetnikov – poleg Blaža Berleca, ki stoji za spletnim profilom Yummy 

Avanture, kulinaričnim in popotniškim kotičkom, kjer predstavlja ra-
znolikost Slovenije, in Špele Strasser Pistor, ki v okviru svojega pod-
jetja Zeleno jabolko vodi vadbe in organizira tečaje nordijske hoje in 
smučarskega teka, še Primož Štolfa kot naslednik družinske dejavnosti, 
ki jo je že leta 1928 začel njegov praded Josip Štolfa, nadaljeval ded 
Milan, od tega pa jo je prevzel oče Mitja, ki je še vedno aktiven direktor. 
Če sta podjetnika zrelejših generacij, kot je Marjan Kveder, ki je začel 
svojo dejavnost že pred četrt stoletja – že takrat ga je gnala kombinacija 
želje po podjetniški svobodi in ljubezen do domačega okolja – in Mitja 
Štolfa omenila vztrajnost kot ključno vrlino, pa je Primož Štolfa omenil 
pomembnost vključevanja mladih v delo, in to po možnosti še v času nji-
hovega šolanja oz. praktikuma. Kot sta povedala oba z očetom, v njihovi 
delavnici, ki danes šteje pet zaposlenih, zelo hitro vidijo, kdo se ujame z 
ekipo in uživa v delu, ki ga ponujajo, in kdo malo manj. Njihova vizija je 
ostati kakovostni in butični, temu pa pritiče tudi to, da se lahko odločajo, 
katere projekte bodo sprejeli in katerih ne. Tudi Blaž Berlec ima precej 
dela, a ob skrbi za to, kako bo videti njegov »podjetniški jutri«, ne pozabi 
na nujnost užitka ob delu in na to, da »je prav zares lahko vsak dan avan-
tura«. Ljubezen do svojega dela je izkazala tudi Špela Strasser Pistor, ki 
kot navdušena športnica deli to navdušenje tudi na druge, njen vsakdan 
pa je najbolj poln pozimi, ko z ekipo organizira tečaje smučarskega teka 
na Rogli. Kot je omenila, pa zelo rada povabi svoje tečajnike tudi h Gradi-
škemu jezeru, kjer tudi sicer vidi velik potencial za nadaljnji razvoj občine. 

Besedilo: alenka lena klopčič (Moderatorka podjetniškega srečanja); Foto: oB-
činska UpraVa

Izobraževanje digitalne pismenosti 
DigiMigi v občini Lukovica
Pripravili smo brezplačna izobraževanja digitalne pismenosti za 
odrasle nad 30 let z naslovom DigiMigi: spoznajmo digitalni svet. 
Izobraževanja pokrivajo vseh pet stebrov digitalnih kompetenc 
DigiComp: (1) informacijska in podatkovna pismenost, (2) komu-
niciranje in sodelovanje, (3) ustvarjanje digitalnih vsebin, (4) ki-
bernetska varnost in (5) reševanje težav. Poseben poudarek je na 
digitalnem državljanstvu in storitvah, ki nam jih ponujajo država in 
družba: od e-uprave do varnega spletnega nakupovanja. Ne manj-
kajo pa niti trenutno vroče teme, kot so fizična in psihična varnost, 
prepoznavanje in varovanje pred odvisnostjo od internetnih na-
prav ter prepoznavanje lažnih ali pretiranih novic.
Udeležba na izobraževanjih je brezplačna. Izobraževanja so prak-
tično naravnana in se prilagajajo stopnji udeležencev, zato so pri-
merna tako osnovnim kot tudi naprednim uporabnikom.
Termini: 13. 11., 20. 11. in 27. 11. 2023 od 17.00 do 20.00.
Potrebna je predhodna prijava na tjasa.sostaric@nevtron.eu ali na 
040 600 551 za zagotovitev prostih mest.
»Naložbo sofinancirata Republika Slovenija in Evropska unija iz 
Evropskega socialnega sklada v okviru odziva Unije na pandemijo 
COVIDA-19.«

Poziv lastnikom zasebnih 
vodovodov
V skladu z 8. členom Uredbe o oskrbi s pitno vodo (Uradni list RS, 
št. 88/12 in 44/22 – ZVO-2) so lastniki zasebnih vodovodov dolžni 
pisno obvestiti Občino Lukovica o upravljavcu zasebnega vodovo-
da in posredovati podatke o zasebnem vodovodu.

V primeru lastne oskrbe s pitno vodo mora zasebni vodovod imeti 
upravljavca, če oskrbuje:
- eno ali več stanovanjskih stavb, v katerih je skupno pet ali več stano-
vanj, v katerih prebivajo osebe s stalnim prebivališčem.
- eno ali več stanovanjskih stavb z oskrbovanimi stanovanji, stanovanj-
skih stavb za posebne namene, gostinskih stavb, upravnih ali pisarni-
ških stavb, trgovskih ali drugih stavb za storitvene dejavnosti, stavb za 
promet ali stavb za izvajanje elektronskih komunikacij, industrijskih 
stavb ali skladišč in stavb splošnega družbenega pomena in
- eno ali več stavb ali gradbenih inženirskih objektov, kjer je omogoče-
na splošna raba vode iz zasebnega vodovoda.
Lastniki zasebnega vodovoda morajo skleniti pogodbo o upravljanju za-
sebnega vodovoda s pravno ali fizično osebo in o upravljavcu zasebne-
ga vodovoda pisno obvestiti občino. V primeru da imajo prej navedene 
stavbe enega lastnika, ki je hkrati upravljavec zasebnega vodovoda, se 
pogodba o upravljanju zasebnega vodovoda ne sklene. Lastnik zasebne-
ga vodovoda mora o njegovem upravljanju pisno obvestiti občino.
Vse lastnike zasebnih vodovodov pozivamo, da čim prej sporočijo 
podatke o upravljavcu zasebnega vodovoda Občini Lukovica na na-
slov Stari trg 1, 1225 Lukovica ali po e pošti na: info@lukovica.si.

oBčinska UpraVa
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Iz Lukovice v Domžale prinesli zaklade Črnega grabna in veliko 
dobre volje
V okviru dogodkov “Dobrodošli na plac”, ki se odvijajo na domžalskem tržnem prostoru, se je zadnjo septembrsko soboto predstavila 
Občina Lukovica. Program so sooblikovala lokalna društva, na stojnicah so obiskovalcem predstavili znamko “Zakladi Črni graben” ter 
pestro lokalno ponudbo različnih področij in generacij.

Prav pestro je bilo na domžalskem tržnem prostoru zadnjo septembr-
sko soboto, saj se je s ponudbo lokalnih pridelkov in izdelkov, kulina-
riko, običaji in kulturnim programom predstavila Občina Lukovica. Na 
prireditvi Dobrodošli na plac so sodelovali številni domači ponudniki 
in kulturna društva iz občine Lukovica, ki so obiskovalcem pripravili 
prav prijetno vzdušje, saj so na domžalskem tržnem prostoru lahko 
spremljali ta enkraten dogodek, poln pesmi in prikazov starih ljudskih 
običajev. Celo rokovnjača sta obiskala prireditev.
Napovedovalka prireditve Tanja Vidic Goršak je spretno krmarila z na-
povedmi sodelujočih društev in ponudnikov iz občine Lukovica, ki so 
se predstavili na domžalskem tržnem prostoru. Prireditve sta se udele-
žili mag. Olga Vrankar, županja Občine Lukovica, in mag. Renata Kosec, 
županja Občine Domžale, ki sta se v pozdravnem nagovoru zahvalili 
domačinom za gostoljubje, gostom pa za enkraten kulturni program, 
ki je obogatil napore ponudnikov pri predstavitvi.
V kulturnem programu so nastopili: Glasbena šola Polton, kjer pouču-
jejo diatonično harmoniko, predšolsko harmoniko, klavir ter kljunaste 
in prečne flavte za vse generacije, Mešani pevski zbor Šentviški Zvon, ki 
ga vodita Špela in Matevž Kink, Godba Lukovica, ki deluje pod strokov-
nim vodstvom Daniela Leskovica, članice KUD Fran Maselj Podlimbar-
ski iz Krašnje, ki so prikazale pletenje slamnatih kit, izdelavo slamnatih 
cekarjev, slamnatih klobukov, copate in predpražnike iz ličkanja… ter 
Turistično društvo Gradišče pri Lukovici, ki je bilo ustanovljeno na po-
budo vaščanov in neprekinjeno deluje od leta 1992, predstavili pa so 

opravilo ličkanja in robkanja koruze. Po nastopih skupin pa je za nadalj-
njo dobro voljo poskrbel harmonikar Blaž Omahna, sin harmonikarja 
skupine Gamsi, Toneta Omahna.
S svojo pestro ponudbo pridelkov in izdelkov so se na stojnicah pred-
stavili: Kmetija Jergan iz Spodnjih Kosez pri Lukovici z domačimi siri; 
Ekološka kmetija Pr´ Matožet z rezanci, testeninami ter različnimi vrstami 
kruha; Čebelarstvo Anton Cirer s ponudbo medu in medenimi izdelki; 
Društvo upokojencev Lukovica z razstavo ročnih in slikarskih del; Čebe-
larstvo Dular Mirko s ponudbo letošnjega akacijevega, cvetličnega in 
kostanjevega medu, ki so ga čebele nabrale v Beli krajini; Lovska družina 
Lukovica, ki je poskrbela za degustacijo divjačinskega golaža; Kmetija 
Nakrst Vinko in Marija s ponudbo zelenjave, medu ter dobrot iz gozda; 
Kmetija Šinkovec - Osredkar, gorska višinska EKO kmetija na 720 metrih 
nadmorske višine, je imela v ponudbi zelenjavo, sokove, žganice in do-
brote iz gozda; Občina Lukovica s promocijskim materialom in kolesom 
sreče, s katerim so obiskovalci z malce sreče lahko prišli do lepih nagrad. 
Na njihovi stojnici so obiskovalci lahko poskusili tudi jabolka Brina, ki jih 
je doniral Kmetijski inštitut Slovenije – Poskusni sadovnjak Brdo pri Luko-
vici, kjer lahko kupite različne sorte jabolk za svojo ozimnico.
Vse čestitke Občini Lukovica, ponudnikom in sodelujočim društvom, 
ki so poskrbeli za popestritev ponudbe in dogajanja na domžalskem 
tržnem prostoru. Uspešen jesenski sobotni dan je na domžalski tržnici 
minil v veselem razpoloženju.

Besedilo in Foto: Miro piVar

 1. Neurja s točo v obdobju od 10. 5. do 1. 8. 2023

Na podlagi dopolnilnega sklepa Ministrstva za obrambo, Uprave RS 
za zaščito in reševanje, št.: 844-31/2023-5- DGZR, z dne 9. 10. 2023, se 
začne z ocenjevanjem škode na kmetijskih pridelkih zaradi posledic 
neurij s točo v obdobju od 10. maja do 1. avgusta 2023.

 2. Poplave od 3. do 6. 8. 2023 in od 28. in 31. 8. 2023:

Na podlagi dopolnilnega sklepa Ministrstva za obrambo, Uprave RS za 
zaščito in reševanje, št.: 844-34/2023-2- DGZR, z dne 9. 10. 2023, se zač-
ne z ocenjevanjem škode na kmetijskih pridelkih zaradi posledic po-
plav za obdobje od 3. do 6. avgusta in od 28. do 31. avgusta leta 2023.

Prijava škode na kmetijskih pridelkih do 15. 11. 2023:

Oškodovanci morajo za prijavo škode v obeh primerih na naslov 
Občine Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica ali na elektronski naslov: 
info@lukovica.si najpozneje do srede, 15. novembra 2023, posre-
dovati izpolnjen in podpisan obrazec 2 z obveznimi podatki: ime in 
priimek nosilca kmetijskega gospodarstva, davčna številka nosilca, 
naslov nosilca, KMG-MID iz registra kmetijskih gospodarstev, GERK 
– številka GERK-a, vrsta kulture in šifra – seznam priznanih kultur iz 
Uredbe o metodologiji za ocenjevanje škode, poškodovanost – de-
janski odstotek poškodovanosti, površina poškodovane kulture – 
dejanska površina poškodovane kulture v arih v GERK-u ter priložiti 
tudi fotografije poškodovanosti kmetijskih pridelkov.
Obrazec 2 je objavljen na spletni strani Občine Lukovica www.luko-
vica.si oz. ga oškodovanci lahko dobijo v sprejemni pisarni Občine 
Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica (I. nadstropje).

oBčinska UpraVa

Poziva za zbiranje vlog oškodovancev
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štva Fran Maselj Podlimbarski – preužitkarice z razstavo svojih izdelkov, 
narejenih iz slame in ostalih materialov. Poleg razstave so članice na 
razstavnem prostoru tudi pletle kite, iz katerih so nastali čudoviti sla-
mniki, košarice, zapestnice in številni drugi izdelki. Obiskovalci so preu-
žitkarice opazovali z občudovanjem, številnim je ta dejavnost vzbujala 
tudi prijetne občutke nostalgije.
Na razstavnem prostoru naše občine sta pod okriljem Gasilske zveze 
Lukovica sodelovala tudi dva gasilca. Predstavila sta delovanje AED de-
fibrilatorja in ozaveščala o pravočasnem ukrepanju ob zastoju srca. Ude-
leženci so lahko na lutki obnovili znanje temeljnega postopka oživljanja.
Člana Šahovskega društva Črni graben sta svoj del stojnice opremila 
kar s šahovnico in mimoidoče izzvala, da preizkusijo in v eni potezi 
zmagajo partijo. Pri igri so imeli možnost sodelovati vsi, tako poznaval-
ci šaha kot tudi tisti, ki šahovskih pravil ne poznajo.
Obiskovalcem festivala smo s ponosom predstavljali našo občino in jih 
povabili k obisku. Veliko zanimanja je vzpodbudilo tudi kolo sreče, ki je 
srečne dobitnike lahko popeljalo do mamljivih nagrad, kot so trojanski 
krofi, ročna dela rokodelk itd.
Ponosni smo na naša društva in lokalne ponudnike. S skupnimi močmi 
in z domačnostjo smo ogreli srca številnih obiskovalcev, hkrati pa neka-
tere, vsaj za trenutek, vrnili v čarobne otroške dni.

oBčinska UpraVa

Občina Lukovica na Festivalu za 3. življenjsko obdobje
Od srede, 27. septembra, do petka, 29. septembra 2023, je v Cankarjevem domu v Ljubljani potekal že 22. Festival za 3. življenjsko obdo-
bje, katerega se je v letošnjem letu udeležila tudi Občina Lukovica s svojimi društvi in lokalnimi ponudniki.

Na razstavnem prostoru so v treh dneh sodelovali: Čebelarsko društvo Lu-
kovica, Društvo podeželskih žena Blagovica - Trojane, Društvo upokojen-
cev Lukovica, Gasilska zveza Lukovica, Kulturno umetniško društvo Fran 
Maselj Podlimbarski, Šahovsko društvo Črni graben in TOD Brdo - Lukovica.
Prvi dan so si obiskovalci lahko ogledali čudovite izdelke rokodelk in 
likovnikov iz Društva upokojencev Lukovica, imeli so tudi priložnost 
ustvariti svojo voščilnico. Člani Čebelarskega društva Lukovica so pri-
pravili pravo medeno doživetje. Svoj del stojnice so opremili s panjski-
mi končnicami, poleg katerih so se postavili v svojih imenitnih čebelar-
skih uniformah. Čebelarji so obiskovalce seznanili s pozitivnimi učinki 
uživanja medu in jim ponudili priložnost za okušanje bogatih medenih 
izdelkov. Pozornost pa sta v svojem kostumu pritegnila tudi rokovnjača 
iz Turistično olepševalnega društva Brdo - Lukovica.
Članice društva podeželskih žena Blagovica - Trojane so v drugem dnevu 
festivala postregle z domačimi dobrotami. Obiskovalci so svoje brbonči-
ce lahko razvajali ob pokušanju izvrstnega domačega jegra in flancatov, 
narejenih izpod rok članic društva. Rokodelke iz Društva upokojencev 
Lukovica so razstavile svoje nove izdelke in tudi v drugem dnevu obi-
skovalcem nudile priložnost, da se naučijo izdelave rokodelskih izdelkov.
Na odprtem odru je nastopila tudi Godba Lukovica, ki je v veliki spreje-
mni dvorani Cankarjevega doma poskrbela za odlično vzdušje.
Zadnji dan festivala so se pridružile članice Kulturno umetniškega dru-
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Za odpravo posledic poletnega neurja se izvaja pilotiranje plazov 
na cestah, vzpostavljanje prevoznosti cest, čiščenje naplavin v vo-
dotokih in cestnih propustov ter sanacija bankin. Najeta sta bila 
dva zunanja izvajalca, ki dela izvajata po posameznih lokalnih 
cestah in javnih poteh. Dela bodo končana najkasneje do sredine 
meseca novembra.

Podpisane so kooperantske pogodbe za izvajanje storitev zimske služ-
be v sezoni 2023/2024. Nabor izvajalcev se od lani ni spremenil. Trenu-
tno se dopolnjujejo zaloge posipnega materiala, tako peska kot soli.
Gradbena dela pri projektu »Rekonstrukcija športnega igrišča pri OŠ 
Janka Kersnika Brdo« se zaključujejo. V naslednjih dneh je predvide-
no polaganje asfaltne prevleke igrišč, v nadaljevanju pa še tartanske 
obloge na atletski stezi. V kolikor bodo vremenske razmere ugodne, 
bo rekonstrukcija končana v roku, ki je do 27. 10. 2023.

Na cesti Obrše–Mala Lašna je bila preurejena meteorna kanalizacija 
z odvodnjavanjem, hkrati pa je bila obnovljena vozna površina na 
dveh najbolj poškodovanih cestnih odsekih. Obnovljeno je bilo tudi 
vozišče na križišču v naselju Zgornje Prapreče, vključno z zamenjavo 
in delno dograditvijo meteorne kanalizacije.

Po programu Zavoda za gozdove Slovenije se zaključujejo tekoča vzdr-
ževalna dela na kategoriziranih gozdnih in makadamskih cestah. Sledil 
bo še kvalitetni pregled in prevzem cest, pri čemer bo sodeloval tudi 
Zavod za gozdove Slovenije, ki sofinancira dela na gozdnih cestah.

Prva faza rekonstrukcije vodovoda v Zgornjih Praprečah se zaključu-
je, urediti je treba še bankine ob novo asfaltirani cesti. Po pooblastilu 
Občine Lukovica je investicijo, katere vrednost znaša 110.000,00 EUR, 
izvedel koncesionar JKP Prodnik d.o.o.

Po javni predstavitvi trase načrtovane javne kanalizacije v naseljih 
Zgornje Prapreče in Gradišče pri Lukovici se na podlagi pripomb in 
predlogov lastnikov zemljišč pripravlja usklajena projektna doku-
mentacija, ki bo podlaga za sklenitev služnostnih pogodb in za pri-
dobitev gradbenega dovoljenja. 

Za sanacijo mostu na vstopu v naselje Rafolče je bilo izbrano podje-
tje Gorenjska gradbena družba d.d., ki zagotavlja, da bo za izvedbo 
del zadoščala polovična zapora ceste, medtem ko bo za asfaltiranje 
vozišča potrebna popolna zapora ceste. Kot najugodnejši ponudnik 
je bilo navedeno podjetje izbrano tudi za izvedbo rekonstrukcije 
lokalne ceste od križišča z regionalno cesto v Šentvidu do odcepa 
ceste za Rafolče. Ker gre za enega izvajalca, je pričakovati lažje ter-
minsko usklajevanje obeh omenjenih gradbišč, posledično pa tudi 
manjše motnje v poteku prometa.

oBčinska UpraVa

Investicije v izvajanju oktober 2023
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Točka za starejše – podporne storitve za starejše občanke in 
občane Lukovice
Dobra praksa organizirane prostovoljne pomoči doma živečim starejšim iz Kamnika se s projektom Točka za starejše prenaša še v druge 
dele območja LAS Srce Slovenije. V prvi fazi se je pridobilo znanje in praktične izkušnje iz dobre prakse delovanja kamniškega Zavoda 
Oreli, ki kaže na to, da je za dobro organizacijo ključna koordinacijska pisarna, ki od starejših sprejema prošnje za pomoč in obenem 
hitro in učinkovito skoordinira pomoč s pomočjo lokalnih inštitucij in prostovoljcev. V drugi fazi se je mreža sodelujočih organizacij in 
prostovoljcev razširila na širše območje LAS, odprle so se nove Točke za starejše, in sicer v Litiji, Lukovici in Šmartnem pri Litiji.

K LAS projektu Točka za starejše je v sodelovanju z Društvom upokojen-
cev Lukovica pristopila tudi Občina Lukovica. Svetovalna pisarna "Toč-
ka za starejše" je začela delovati v začetku letošnjega leta, z njo pa so 
vzpostavili podporne storitve za starejše občanke in občane Lukovice. 
Namen svetovalne pisarne je povezati vse podporne institucije, vzpo-
staviti podporne storitve za starejše in sodelovati za dobro starejših ob-
čanov. Aktivnosti se izvajajo v okviru LAS projekta »Točka za starejše«, 
ki ga koordinira LAS Srce Slovenije, partnerji pa so Občina Lukovica, 
Društvo upokojencev Šmartno pri Litiji in Občina Litija.
V prostorih Društva upokojencev Lukovica (Stari trg 1, Lukovica, pritli-
čje, vhod zadaj) se je tako vzpostavila pisarna za pomoč starejšim iz ob-
čine Lukovica. Omogočeno je sprejemanje telefonskih klicev, elektron-
ske pošte in osebni obisk, kjer starejši lahko povprašajo za nasvet in 
pomoč prostovoljce, ki delajo tudi na terenu (pogovor, dostava hrane, 
pomoč pri opravilih, spremstvo v trgovino, k zdravniku, na pošto, uče-
nje uporabe pametnega telefona in računalnika, pomoč pri izpolnjeva-
nju obrazcev ipd.). Naročilo za pomoč lahko oddate preko obrazca, ki 
ga najdete na spletni strani Občine Lukovica.
V petek, 29. septembra 2023, sta Društvo upokojencev Lukovica in 
Občina Lukovica organizirala ogled in predstavitev "Točke za starejše", 
obenem pa so odprli prenovljene prostore, kjer deluje svetovalna pi-
sarna. Prireditve se je udeležilo lepo število občank in občanov iz ob-
čine Lukovica ter županja mag. Olga Vrankar, Martina Ozimek, direk-
torica Zavoda Oreli, Mojca Štepic, direktorica Razvojnega centra Srce 
Slovenije, mag. Roman Rener, svetovalec Zavoda Oreli, Liljana Lovše, 
podžupanja Občine Litija ter Marijana Grošelj, predsednica Društva 
upokojencev Lukovica. Za dobro voljo je s harmoniko poskrbel Tomaž 
Jemec, vodja Glasbene šole Polton iz Lukovice.

Program na prireditvi je vodila Mojca Cerar, univ. dipl. pol., zbrane pa 
so nagovorili tudi mag. Olga Vrankar, županja Občine Lukovica, Martina 
Ozimek, direktorica Zavoda Oreli, Mojca Štepic, direktorica Razvojnega 
centra Srce Slovenije ter Marijana Grošelj, predsednica Društva upoko-
jencev Lukovica. Med govorom so udeleženci prireditve izvedeli, da je 
oseben obisk v svetovalni pisarni možen ob četrtkih med 15. in 19. uro. 
Koordinatorici sta Marijana Grošelj in Ljudmila Zajc.
Prostovoljstvo pokriva potrebe ljudi v družbi, prispeva k boljšemu ži-
vljenju posameznika, ščiti interese tistih, ki so na različne načine ogro-
ženi ali odrinjeni na rob družbe. Model Zavoda Oreli za starejše je na-
stal iz prakse in na osnovi dolgoletnega dela. Podprt je s strokovnim 
znanjem izvajalcev in vključuje vse generacije prostovoljcev, ki delajo 
na področju medgeneracijskega sožitja ter pomoči starejšim občanom 
v lokalnem okolju. V dvorani Kulturnega doma Janka Kersnika v Luko-
vici so v letu 2023 organizirali seminar za vse prostovoljce, ki so izrazili 
željo po sodelovanju. Spoznali so, kdo je dober prostovoljec, kakšne 
so posebnosti starejših ljudi ter kako se izvede operativno delo preko 
aplikacije »Prostovoljec«. Udeleženci so navdušeno sodelovali tudi v 
delavnicah igranja vlog in se tako tudi bolje povezali.
Na dan odprtja prenovljenih prostorov pa sta v dvorani Janka Kersnika 
v Lukovici potekali še dve predavanji, in sicer Predavanje o novih ce-
stnih predpisih in znakih ter ozaveščanju starejših glede varnosti pred 
vlomilci in lopovi.
Lepo vabljeni vsi starejši, ki potrebujete pomoč in podporo, ali njihovi 
svojci, da jih kontaktirate. V kolikor želite sodelovati kot prostovoljci, 
jim pišite na du.lukovica@gmail.com ali pokličite na 031 351 987.

Besedilo in Foto: Miro piVar

Uredba o pitni vodi (Uradni list RS, št. 61/2023) v četrtem odstavku 
3. člena določa, da v primerih, kjer se uredba ne uporablja, občina 
seznani uporabnike pitne vode s priporočili za varno oskrbo in upo-
rabo pitne vode. Uredba o pitni vodi se ne uporablja za pitno vodo 
iz zasebnih vodovodov in zajetij za pitno vodo, ki v povprečju zago-
tavljajo manj kot 10 m3 pitne vode na dan ali oskrbujejo manj kot 
50 uporabnikov pitne vode in se voda ne uporablja za oskrbo javnih 
objektov ali za izvajanje živilske dejavnosti.

Glede na navedeno vas obveščamo, da so priporočila, ki jih je pripra-
vil in na svojih spletnih straneh objavil Nacionalni inštitut za javno 
zdravje, dosegljiva na spletnem mestu: https://nijz.si/moje-okolje/
pitna-voda/priporocila-lokalne-skupnosti-za-ravnanje-prebivalcev-
-ki-se-oskrbujejo-iz-sistemov-za-oskrbo-s-pitno-vodo-ki-zagotavlja-
jo-manj-kot-povprecno-10-m3-pitne-vode-na-dan-ali-oskrbujejo-
-manj-kot-50-oseb/ .

oBčinska UpraVa

Seznanitev s priporočili za varno oskrbo in uporabo pitne vode za 
uporabnike pitne vode iz zasebnih vodovodov in zajetij
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KRULCAvtohiša 
Moravče

Pooblaščeni serviser vozil znamk

Prodaja vozil 

Cenitve in popravila karoserijskih škod
(vse znamke vozil, vse zavarovalnice)

Sklepanje zavarovanje (Triglav, Sava, Allianz)

Optika vozil, vulkanizerstvo, hotel pnevmatik

       www.avtohisa-krulc.si             info@avtohisa-krulc.si             01-7231-200

(NOVO)

(NOVO)

Prijavo pošlji  
do 31. 10. 2023 na  
samos@ir-image.si

Več informacij:

?Iščemo 
tržnika (m/ž)

Ekipa regionalnega medija Modre novice 
se širi, zato te vabimo, da se nam pridružiš!

Blagovna znamka Modre novice obsega mesečno tiskano revijo, 
spletni novičarski portal, dva dogodka (Pohod ob reki, ki povezuje, 
in Dobrodelni pohod na Sv. Primož) in projekt Modra šola 
teka. Prevzeli smo tudi trženje oglasnega prostora v trzinskem 
občinskem časopisu Odsev in v lukoviškem lokalnem časopisu 
Rokovnjač, zato bodo tvoje moči usmerjene tudi v ta področja.

080 22 36      

Za toplo zimo in pomlad, 
kurilno olje dostavlja 

Hubat!

DOSTAVA KURILNEGA OLJA 

www.hubat.si 080 22 36      
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Vaščanka Rafolč, ravnateljica, poslanka in predsednica 
upokojencev Stana Stopar postala častna občanka
Občinski svet Občine Lukovica je na 5. redni seji, dne 7. 6. 2023, sprejel sklep o podelitvi priznanj Občine Lukovica. Naziv častne občanke 
Občine Lukovica je bil v petek, 8. 9. 2023, v Sončni dvorani Lukovica, na osrednji prireditvi ob občinskem prazniku, podeljen Stanislavi 
Stopar za izjemen prispevek k razvoju vzgoje in izobraževanja ter družbenega življenja in dela v občini Lukovica. Častna občana sta bila 
še Niko Kralj za življenjsko delo na področju oblikovanja in arhitekture (1998) in Franc Capuder, posthumno, za življenjsko delo in trajen 
prispevek na kulturnem področju in pri razvoju čevljarskih dejavnosti v Lukovici (2002) ter častna občanka Vera Beguš  za izjemen pri-
spevek na področju kulturnega in družbenega življenja in dela v Občini Lukovica (2021).

Pozdravljeni, gospa Stopar, zahvaljujem se vam, da ste si vzeli čas 
za ta intervju. Rojeni ste bili 11. novembra 1943, torej boste čez 
mesec dni praznovali 80-letnico rojstva. Povejte, kakšno je bilo 
vaše otroštvo?
Kaj je res minilo že toliko let? Meni se zdi, da se je vse dogajalo vče-
raj. Lepi spomini se prepletajo iz otroštva. Rasla sem skupaj s tremi se-
strami in dvema bratoma. Po hiši je bil večni živžav. A ne spomnim se, 
da bi oče ali mami kdaj povzdignila glas. Z velikim razumevanjem sta 
sprejemala naše vragolije in potepanja ter nas vse skrbno vključevala 
v delo v hiši in na njivah. Najlepše so bile sobote ali nedelje – ko je bila 
hiša pospravljena in poribana, smo se mame in otroci zbrali na dvori-
šču, posedli po hlodih in klepetali. Vzpodbude pri učenju sta oba starša 
podkrepila s svojim znanjem: mami je narekovala spise, oče pa reševal 
težje matematične naloge. Skupaj smo preživljali delovne, vesele, vča-
sih pa tudi žalostne dneve.

Cimparmanovih 6 otrok leta 1952 (druga z leve je Stana).

Moja tašča pravi, da je njena hči Marinka nekaj časa varovala vaše 
otroke. Kako se tega spominjate?
Leta 1966, ko je bil pri šoli na Brdu zgrajen prizidek, sva se z možem 
Marjanom vrnila iz Ilirske Bistrice v moje domače kraje. Ker vrtca ni 
bilo, stanovanje v Lukovici pa je bilo treba obnoviti, nama je pri var-
stvu otrok pomagala Anžičeva Marinka. Otroka, Miran in Toni, sta v 
času moje službe uživala v igrah na prostornih zelenicah okrog hiše. 
K Marinki sta zelo rada hodila v varstvo. Leta kasneje je imel sin Andrej 
podobno varstvo pri Lončarjevih v Lukovici. 

Sam se spominjam, da ste nas za rafolške veselice in srečanja Rde-
čega križa pripravljali na recitacije. Že takrat ste začeli delovati v 
dobro krajanov v Krajevni skupnosti Rafolče. Česa se spomnite?
V Rafolčah so bile večkrat organizirane veselice, srečanja aktivistov Rde-
čega križa in praznovanja dneva žena. Ob takih priložnostih so sodelovale 
mnoge ženske in dekleta iz vasi. Dobra organizacija je narekovala teme-
ljito predpripravo. To druženje je bilo nekaj čudovitega. Ženske so pekle 
kekse – mešanje, stepanje, v krušni peči že žerjavica, vmes neskončno 
vprašanj: »Si že stehtala sladkor in moko? Koliko jajc? Kako velike rogljič-
ke?« Občudovala sem mamo, ki je mirno odgovarjala na vprašanja. Ja, res 
pravo druženje. Mene so ob takih prilikah zadolžili za kulturni program; 
prireditve so vedno uspele, o njih se je po vasi še dolgo govorilo.

Kako je potekala vaša poklicna pot?
Po končani nižji gimnaziji na Brdu sem se odločila za učiteljski poklic. 
Pravzaprav ne jaz, oče je rekel, da imam dobre živce za učiteljico. Po 
opravljeni maturi sem dobila delovno mesto učiteljice drugega razreda 
na šoli na Brdu. Moji nekdanji učitelji so me prijazno sprejeli in mi mno-
gokrat priskočili na pomoč. Moj razred je bil v župnišču, kjer je v majh-
ni učilnici pouk potekal v treh izmenah. Po pouku sva se proti domu 
pogosto vračala skupaj z ravnateljem Bitencem – koliko stvari me je 
naučil v pogovorih na tej kratki skupni poti. Ko sem dve leti poučevala 
v Šembijah pri Ilirski Bistrici, so me v kombiniranem oddelku z učenci 
od prvega do četrtega razreda kovale primorske mame. Res, te mame 
imajo veliko srce. Leta 1966 sem se vrnila na Brdo, v domači šoli je pač 
najlepše! Poučevala sem prvi razred, leta 1984 pa sem bila imenovana 
za ravnateljico. Hm, lahko bi rekla, da je bila glava sicer v ravnateljevi 
pisarni, srce pa pogosto še vedno v prvem razredu. Ampak vsak nov 
izziv je dobrodošel in uspeli smo, ker so bili vsi delavci šole moja desna 

Praznovanje dneva žena v Rafolčah v šestdesetih letih.
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roka, jaz pa sem se trudila odgovoriti na njihove potrebe, želje in zahte-
ve – največkrat z dogovorom.

Vaša kariera je bila zaznamovana z vodenjem OŠ Janka Kersnika na 
Brdu. Kaj je ključno za uspešno vodenje in razvoj šolske skupnosti?
Zdravi medsebojni odnosi, visoka stopnja zaupanja in strokovnost so 
osnova za dobro delo. K temu bi dodala še znanje, upoštevanje sogo-
vornika in iskrenost, pa bomo dobili uspešno vodjo. Vodjo, ki zna poslu-
šati in slišati. Pomembno je tudi, da so cilji jasno začrtani in dosegljivi. 
Lahko bi še naštevala … Po dobro opravljenem delu si moramo tudi 
vzeti čas in proslaviti dosežke.

Čas vašega vodenja osnovne šole je bil čas številnih inovacij in 
sprememb. Kako ste ohranjali ravnovesje med tradicijo in novimi 
pristopi?
Prvi koraki niso bili lahki. Kar nekajkrat se je prav zaradi inovacij, kot sta 
projekt treh ocenjevalnih obdobij in projekt Zdrava šola s podprojek-
tom neocenjevanja vedenja, zataknilo na pedagoški konferenci. Saj ve-
ste, na enem bregu tisti »za«, na drugem bregu oni »proti«. Pa nešteto 
pomislekov se je pojavljalo: »Zakaj vedno silimo v nekaj novega? Zopet 
nova obremenitev in dodatno delo! Zakaj bi bili mi prvi, če lahko ka-
sneje pogledamo, kako delajo drugi?« A programi za vse novosti so bili 
dobro pripravljeni, utečene stvari smo poglabljali, dopolnjevali, in ve-
dno več je bilo novih zamisli tako na centralni šoli kot na podružnicah. 
Z izobraževanjem so tudi učitelji strokovno in osebnostno rasli. Lahko 
rečem, da so novi pristopi poučevanja uspeli, veliko smo se naučili.

Šola je dobila tudi priznanje za tvorno sodelovanje pri osamosvo-
jitvi Slovenije. Povejte kaj več o tem.
Res je, sodelovali smo tudi pri osamosvojitvi. Teritorialna obramba je 
za določene prevoze uporabljala šolski kombi, v skrivnem prostoru v 
šoli pa je bil shranjen material za potrebe teritorialne obrambe. Šola je 
po osamosvojitvi zato prejela priznanje, na katerega smo zelo ponosni.

S svojim sinom sem hodil tudi na projekt Zdrave šole. Ga lahko 
predstavite?
Leta 1993 smo se odzvali vabilu, da se vključimo v projekt Evropske mre-
že zdravih šol. Sebe vidim kot člen v verigi tega projekta. Prvi koraki niso 
bili lahki. Nešteto je bilo vprašanj učiteljev, strah pred dodatno obreme-
nitvijo, a večino so pritegnile zamisli, ki jih je v programu odlično predsta-
vila psihologinja Julija Pelc. V njem smo pozornost namenili vzgoji med-
sebojnih odnosov, komunikaciji, vzajemnemu zaupanju in spoštovanju. 
Soustvarjalci vsega novega so bili učitelji, učenci in starši. Dejavnosti za 
učence so poudarjale zdrav odnos do narave, kulture, umetnosti, zna-
nja, miru, čistega okolja in zdravih medosebnih odnosov. Med cilji je bila 
obravnava vsakega učenca skupaj s starši, učitelji in učenci.

Da bi lahko še več naredili za skupnost, ste se odločili kandidirati 
za poslanko. Kako vam je uspelo priti v parlament in katere pro-
jekte ste pridobili za občino? Kako ocenjujete svoje delo v politiki?
Politika mi ni bila tuja, z upokojitvijo pa so bili dnevi posedanja doma 
predolgi. Po odhodu Jožeta Leniča iz parlamenta sem kot poslanka 
LDS, še v Drnovškovih časih, nadomestila Jožeta Školča, ki je postal 
minister za kulturo. To je bil zame nov izziv, verjela sem, da s spreje-
manjem različnih interesov, strpnostjo in priznavanjem drugačnosti 
vsakega posameznika lahko živimo v sožitju drug z drugim in z naravo. 

Za naše kraje je bila takrat pomembna gradnja avtocestnih odsekov 
Vransko–Blagovica in Blagovica–Šentjakob, močne pa so bile tudi s 
tem povezane zahteve po ureditvi razmer na magistralni cesti. Pri teh 
projektih sem morala večkrat posredovati; pomembno je, da smo imeli 
v tistem času v državnem zboru svoj glas. Na ravni Slovenije pa smo ve-
liko delovnega časa namenili pripravi in sprejemu zakonodaje za vstop 
v Evropsko unijo; seje so se velikokrat zavlekle pozno v noč.

Kaj bi svetovali mladim, ki želijo hoditi po vaših stopinjah in se po-
svetiti vzgoji ter izobraževanju.
Nekje sem prebrala, da so majhni tisti, ki ocenjujejo učiteljevo delo za 
majhno. To delo je pravzaprav poslanstvo – biti učitelj pomeni, da spreje-
maš odgovornost za svoja ravnanja, občutke, zaupanje in ljubezen. Učitelj 
dela z ljudmi, zato mora znati poslušati, slišati in se odzivati. Pripravljen 
mora biti, da svoje znanje, strokovnost, spoštovanje, ustvarjalnost in ljube-
zen deli z okoljem, v katerem živi in dela. Samozavesten učitelj, ki obvlada 
svoje področje, daje torej učencu oporo in razumevanje tako pri pridobi-
vanju znanja kot pri premagovanju težav. Če vse to zmoreš, si pravi učitelj.

Stana Stopar je bila štiri mandate članica občinskega sveta.

Vse več žensk v parlamentu, Stana Stopar iz LDS je bila v parlamentu skoraj pet let (2000 do 
2004). (Foto: Tomaž Skale)
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Prostoren prtljažnik (775 litrov)
Sistem kamer 360°
Navigacijski sistem NissanConnect in povezljive storitve 8LET

 
*

JAMSTVA

Novi Nissan Townstar
Prostoren in praktičen za vsa družinska doživetja

Odkrijte celotno ponudbo pri vašem prodajalcu Nissan

Kombinirana poraba goriva: 6,8 l/100 km. Emisije CO : 155 - 153 g/km. Emisijska stopnja: Euro6D Full. Emisije NOx: 0,0114 g/km. Emisije trdnih delcev: 0,00027 g/km. Št. delcev (x1011): 0,54. 
Ogljikov dioksid (CO ) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije iz prometa onesnažujejo zrak in tako pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti 
zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.
*Podaljšano jamstvo 8 let vključuje 5 let jamstva oz. 160.000 skupno prevoženih kilometrov (3 leta tovarniške garancije in 2 leti podaljšanega jamstva Real Garant) in dodatna 3 leta podaljšanega jamstva Real 
Garant oz. 160.000 skupno prevoženih kilometrov, kar nastopi prej. Podaljšano jamstvo je storitev zavarovalnice Real Garant Versicherung AG in velja od izteka tovarniške garancije pod pogoji navedenimi 
v pogodbi o podaljšanem jamstvu in pogojih jamstva. Nissan si pridružuje pravico, da predčasno zaključi akcijo ali jo podaljša. Pridržujemo si pravico do napak. Slike so simbolne. Pooblaščeni uvoznik: GA 
Adriatic, d. o. o., Dunajska 22, 1001 Ljubljana. Več na nissan.si

Tržaška 108, 1000 Ljubljana - Tel: +386 (0)1 20 00 628, www.avtohisamalgaj.si

Kot članica društva upokojencev še vedno aktivno soustvarjate ži-
vljenje v tretjem življenjskem obdobju. Kako vidite vlogo starejših 
v družbi?
V letu 2005 sem bila izvoljena za predsednico Društva upokojencev Luko-
vica in na tem mestu vztrajala dvanajst let. Program smo obogatili z ročno-
delskimi delavnicami, pohodi, izleti, razstavami in izobraževanji. Poglobili 
smo sodelovanje s šolo in občino. Ob mnogih novih dejavnostih sem spo-
znala, kako pomembna je vloga starejših ljudi v družbi – vsi in vsak smo 
dolžni poskrbeti, da je tretje življenjsko obdobje izziv, v katerem lahko sta-

rejši najdejo bogat nabor aktivnosti. Le tako bomo lahko z nasmehom poz-
dravili vsak dan in se bolj zavedali priložnosti, ki nam jih ponuja življenje.

Spoštovana gospa Stopar, iskrene čestitke ob prejemu naziva ča-
stne občanke. Kakšna je bila vaša prva reakcija in kakšno je vaše 
sporočilo občanom in bralcem Rokovnjača?
Priznam, da so moja merila za naziv častne občanke visoka, zato sem se 
kar nekajkrat vprašala, ali si res zaslužim ta naziv. Ob prejemu priznanja 
sem zato veliko razmišljala, kako naj se zahvalim vsem učiteljem, učencem, 
staršem, sodelavcem, soustvarjalcem … Še enkrat hvala vsem za zaupanje!
Dragi občani in bralci Rokovnjača, rada bi, da brez sebičnosti prisluhne-
mo mladim, novim glasovom in njihove predloge obogatimo z modro-
stjo starejših. Morda bi takšno medgeneracijsko sodelovanje lahko pod-
prli tudi z uvedbo dnevnega varstva, v katerem bi starejši občani aktivno 
preživljali svoj čas, medtem ko so njihovi svojci v službah ali po opravkih. 
Naj nam torej ne zmanjka novih zamisli in veselja ob njihovi uresničitvi.

pogoVarjal se je: Viktor jeMec; Foto: arhiV stane stopar

Upokojitev 15. septembra 1998 (z leve: Stana Stopar, Vera Beguš (druga častna občanka – prva 
ženska) in Marija Urankar).

Pohod z upokojenci na Špilk leta 2007.
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Predstavitev Krajevne skupnosti Krašnja
Krajevna skupnost Krašnja obsega 7 naselij: Krašnja (369 prebivalcev), Spodnje Loke (149 prebivalcev), Žirovše (29 prebivalcev), Krajno 
Brdo (91 prebivalcev), Vrh nad Krašnjo (47 prebivalcev), Koreno (99 prebivalcev) in Kompolje (55 prebivalcev). Skupaj v KS Krašnja pre-
biva 839 prebivalcev (Statistični urad RS, 2022).

Krajevna skupnost Krašnja je bila ustanovljena na zboru volivcev v Kra-
šnji 12. novembra 1964. Prvi predsednik je bil Peter Štrukelj - Pavle iz 
Krašnje, nato pa so sledili Srečo Borštnar, Peter Dragar, Brane Močnik, 
Jože Oražem, Franc Novak in še vrsta drugih. Leta 1983 je bilo obno-
vljenih več makadamskih cest, izboljšali so električno napeljavo, javno 
razsvetljavo, zgradili novo šolsko poslopje, uredili in asfaltirali igrišče 
pri šoli in razširili telefonsko omrežje …
Krašnja je največja in najstarejša vas v krajevni skupnosti. Je nad ce-
sto umaknjena gručasta vas in staro cerkveno središče. Je sedež isto-
imenske župnije, posvečene Sv. Tomažu, in spada med najzgodnejša 
slovenska župnišča. V času prevozništva je bil kraj pomembna trgovska 
in furmanska postojanka na cesti Dunaj–Trst.
V kraju Krašnja se nahajajo: Župnijska cerkev sv. Tomaža z župniščem, 
poslovilni objekt, pokopališče, trgovina, gasilski dom, športno igrišče, 
Pavletova hiša s slamnikarskim muzejem, Podružnična šola Krašnja z 
enoto Vrtca Medo, Bar pod Lipo …
Pomembni ljudje iz KS Krašnja: Miroslav (Friderik) Žakelj, Jožef Burger, 
Josip Podmilšak - Andrejčkov Jože, Fran Maselj Podlimbarski, Jurij Varl, 
Peter Levec, Vinko Štrukelj …
Poleg cerkve je Krašnja ponosna na številne druge kulturne dediščine. 
Tu se nahaja več tradicionalnih kmečkih hiš, ki so ohranile svoj prvotni 
videz in nas spominjajo na čase, ko je bilo življenje preprostejše. Obi-
skovalci lahko tukaj doživijo pristno podeželsko atmosfero in spoznajo 
običaje ter tradicijo kraja.

Krašnja se ponaša z bujno naravo, ki privablja ljubitelje sprehodov, 
kolesarjenja in planinarjenja. V okolici vasi se razprostirajo gozdovi, ki 
nudijo zatočišče raznolikemu rastlinstvu in živalstvu. V bližini je tudi 
Limbarska gora, ki je priljubljena destinacija za pohodnike in ljubitelje 
panoramskih razgledov.
Krajevna skupnost Krašnja je aktivna in živahna skupnost, ki skrbi za ra-
zvoj in ohranjanje svoje kulturne in naravne dediščine. V kraju deluje-
jo različna društva in organizacije, ki prispevajo k pestrosti in bogatitvi 
življenja krajanov: PGD Krašnja, ŠD Krašnja, KUD Fran Maselj Podlim-
barski Krašnja, krajevna organizacija Rdečega Križa Krašnja in krajevna 
organizacija Zveze združenj borcev za vrednote NOB Slovenije. Večina 
krajanov je včlanjena v PGD Krašnja, veliko članov pa imata tudi športno 
in kulturno društvo, ki si je nadelo ime po pisatelju Podlimbarskemu, ro-
jenemu v Spodnjih Lokah. Zelo dejavno je tudi Športno društvo Krašnja, 
ki organizira tradicionalne prireditve, in sicer Šraufov spominski pohod, 
Tek za krof in Pohod za krof. V kraju živi tudi Prostovoljno gasilsko društvo 
Krašnja, ki je leta 2017 praznovalo 90-letnico svojega delovanja.

Prvi župan in prva častna občanka
Iz Krašnje izvira prvi lukoviški župan Živko Burja (župan od 1994 do 
2002) in častna občanka Vera Beguš, žal sta oba že pokojna.

Svet krajevne skupnosti
Sedanji svet Krajevne skupnosti Krašnja sestavlja 11 članov, ki so bili iz-
voljeni v štirih volilnih enotah, in sicer: Volilna enota 01 (Krajno Brdo, Vrh 
nad Krašnjo): Nataša Hrovat, Damjan Urbanija, Urška Kos; Volilna enota 
02 (Krašnja): Uroš Cerar, Robert Pervinšek, Brigita Rožič; Volilna enota 03 
(Spodnje Loke, Žirovše): Jaka Urbanija, Natalija Pevec, Majda Cajhen; Vo-
lilna enota 04 (Kompolje, Koreno): Milena Urankar, Marko Avbelj. Predse-
dnik Sveta KS Krašnja je Robert Pervinšek, podpredsednica pa Urška Kos.
V zadnjih letih velja od večjih projektov omeniti obnovo vodovoda in re-
konstrukcijo ceste skozi Krašnjo. Kasneje sta se poleg šolskega igrišča in 
pred Podružnično šolo zgradila dva ležeča policaja za umirjanje prometa.

Društveni dom
Z dozidavo obstoječega gasilskega doma se je v Krašnji zagotovil več-
namenski prostor, dvorana s pripadajočimi prostori in sanitarijami za 
izvedbo različnih kulturnih, športnih in drugih družabnih dogodkov. 
Istočasno pa si je v pritličju PGD Krašnja uredilo novo garažo, shrambo 
in manjšo pisarno.

Poslovilna vežica z nagrado za oblikovanje
Prostor pred poslovilno vežico v Krašnji se je uredil deloma v betonski 
in deloma v asfaltni izvedbi. Uredila in asfaltirala se je tudi dostopna 
pot do poslovilne vežice, pri čemer je bilo treba zgraditi daljši oporni 
zid in manjše parkirišče ter zagotoviti javno razsvetljavo.

V Krajnem Brdu se je uredila in asfaltirala javna kategorizirana občinska 
cesta 735242.

Participativni proračun
V letošnjem letu so se v sklopu participativnega proračuna 2023 izvedli 
trije projekti:
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• Na otroškem igrišču se je postavilo dve novi otroški igrali in dve parkovni 
klopi, KS Krašnja pa je poskrbelo za obnovo strehe obstoječe hiške, 

• na šolskem igrišču sta se postavila dva nova košarkarska koša,
• v poslovilno vežico se je vgradilo stalno ozvočenje.

Interno glasilo ŠD Krašnja
Kot edina krajevna skupnost v občini imajo že 29 let Društveni informa-
tor, ki ga izdaja Športno društvo Krašnja, s pomočjo zavzetih dopisni-
kov, ki pokrivajo posamezna področja krajevnega dogajanja ter šolskih 

Sedmi festival čebelarske pesmi
Tokratnega že 7. festivala čebelarske pesmi se je v petek, 22. septembra 2023, v Čebelarskem centru na Brdu pri Lukovici udeležilo preko 
150 pevcev iz 12 pevskih zborov oziroma skupin, kar je rekord festivala.

Zaradi številčnosti sodelujočih zborov so se organizatorji odločili, da 
bodo zbori v revijskem delu zapeli dve pesmi, tisto tretjo, četrto in še 
katero pa na skupnem druženju v Gostišču pri Čebelici.
Poleg ljubiteljev prepevanja so se festivala udeležili tudi predsednik 
ČZS Boštjan Noč, podpredsednik ČZS Marko Alauf, županja Občine Lu-
kovice mag. Olga Vrankar, podžupan Občine Lukovica Vincenc Dragar 
ter slovenski skladatelj, pedagog in profesor na Konservatoriju za glas-
bo in balet Ljubljana prof. Tomaž Habe.
Festival že vsa ta leta spremlja Barbara Dimc, ki skrbi tako za prijave 
kot za ostalo organizacijo in na koncu prireditev še povezuje. Podpred-

sednik ČZS Marko Alauf se je v uvodu festivala vsem zbranim zahvalil 
za udeležbo in jim zaželel veliko užitkov v čebelnjaku, kot je imenoval 
čebelarski dom, kajti zaradi slabe vremenske napovedi se je tokratni 
festival odvijal v dvorani Antona Janše.
Na začetku smo prisluhnili zvoku flavt v skladbi Čmrljev let, nato pa 
so bili na vrsti zbori. Zapeli so nam Ženski pevski zbor Večernica, DU 
Ajdovščina, Mešani pevski zbor Lipnica, Ljudske pevke Predice – DU Ka-
mnik, Mešani pevski zbor Izpod Svete gore, Mešani pevski zbor Žbela 
– OČD Koper, Komorni moški zbor Čebelarske zveze Slovenije, Moški 
pevski zbor Janko Kersnik Lukovica, Moški pevski zbor Šmarje - Sap, 
Moški pevski zbor Triglav Duplje, Vokalna skupina Žarek, Ženski pev-
ski zbor Soča Kulturnega društva Slavec Solkan - Nova Gorica in Moška 
pevska skupina Sosedje, ki deluje v okviru KUD dr. France Prešeren Ži-
rovnica - Breznica.
Zbrane je nagovoril tudi predsednik ČZS Boštjan Noč, ki je predstavil 
nastajajočo pesmarico čebelarskih pesmi, ki jo pripravlja prof. Tomaž 
Habe. Pesmarica bo vsebovala 22 pesmi, izšla pa naj bi v zimskem času.
Sledila je še podelitev zahval za sodelovanje, ki jih je podelil Marko 
Alauf. Stalnica festivalov je skupna zaključna pesem in tako so pevci in 
pevke ob spremljavi Neli Zidar Kos na citrah zapeli Slakovega Čebelarja. 
Pesem je zadonela tudi v prostorih Gostišča pri Čebelici, ki je poskrbelo, 
da se je poleg pesmi čutilo še nekaj, in sicer dobrote medene kulinarike 
in še kaj. Naj medi!

Besedilo in Foto: drago jUteršek

dejavnosti. Pri kritju stroškov izdaje glasila, pa društvu na pomoč pri-
skočijo sponzorji in krajevna skupnost.

Sedanje delovanje Sveta KS Krašnja
Na pobudo članov Sveta KS Krašnja je bil konec junija izveden skupni 
sestanek z županjo mag. Olgo Vrankar in predstavniki občinske uprave. 
Na sestanku so svetniki predstavili perečo problematiko po posameznih 
vaseh krajevne skupnosti in izpostavili najnujnejše projekte, ki bi jih bilo 
treba čim prej rešiti. Poudarek je bil predvsem na zagotovitvi večje prome-
tne varnosti v Krajnem Brdu (predlog gradnje ležečega policaja za umiritev 
prometa skozi vas) in v Krašnji (predlog gradnje dodatnih ležečih policajev 
in zmanjšanja hitrosti). Nujna je izgradnja pločnika ob regionalni cesti Tro-
jane–Želodnik, vsaj od Žirovš do avtobusne postaje v Spodnjih Lokah. Pri-
zadevajo si za postavitev ekoloških otokov v Spodnjih Lokah in Korenu. V 
obeh vaseh imajo težave z zagotovitvijo ustreznega zemljišča. Veliko je še 
neasfaltiranih občinskih kategoriziranih javnih poti, za katere si asfaltiranje 
prizadevajo še od mandata prejšnjega župana. Velika večina njihovih pro-
šenj oziroma predlogov zaenkrat naleti na gluha ušesa. V poslovilni vežici 
v Krašnji je nujna izvedba sanacijskih del na mestih, kjer skozi poškodova-
no hidroizolacijo podtalnica prodira v notranjost. Na škodo, ki posledično 
nastaja na notranji opremi in potrebo po čim prejšnji sanaciji, so že večkrat 
opozorili občinsko upravo. Upajo, da se bodo ti problemi čim prej rešili.
Krajevna skupnost Krašnja je primer dobre prakse sodelovanja med 
krajani, občino in drugimi deležniki za izboljšanje kakovosti življenja v 
kraju. Je ponosna na svojo zgodovino, tradicijo in identiteto ter hkrati 
odprta za nove izzive in priložnosti.
Viri: Stražar, S. (2018). Črni graben: od Prevoj do Trojan (1. ponatis, pp. 977, 8 f. 
ilu pril.). Občina; Hieng, P. (2013). Občina Lukovica: kot jo vidijo ptice (1. natis, 
Vol. 5, p. 127). Harlekin No. 1; Muzejska zbirka v Krašnji, ki jo je leta 2013 napi-
sala in izbrala fotografije Vera Beguš; https://www.lukovica.si/objava/144444

Besedilo in Foto: Viktor jeMec
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Dobitniki medalj 20. teka 
okoli Gradiškega jezera
Jubilejni 20. tek okoli Gradiškega jezera smo po nekaj letih ponov-
no izvedli v klasični obliki s skupinskim štartom v vseh kategorijah.

Upravni odbor Turističnega društva Gradišče pri Lukovici na tem me-
stu čestita vsem tekačem za uspešno udeležbo in dosežene rezultate. 
Prav tako pa se zahvaljuje vsem članom in simpatizerjem društva, ki so 
aktivno pristopili k pripravam na tek, izvedbi samega teka in urejanju 
prizorišča po njegovem zaključku. Nenazadnje gre zahvala tudi našim 
zvestim in nekaterim novim donatorjem, sponzorjem ter podporni-
kom, ki so s svojim prispevkom omogočili izvedbo 20. teka okoli Gradi-
škega jezera. Vsem skupaj in vsakemu posebej iskrena hvala.

Besedilo: andrej oVca V iMenU Uo td gradišče; Foto: sloMaraton

Dobitniki medalj 20. teka okoli Gradiškega jezera
12600 m (3 krogi) 4200 m (1 krog)
Mladinci/člani Mladinci/člani
1 Klemen Šuligoj 1 Miha

2 Matevž Korošec 2 Nejc

3 Aljaž Plevnik 3 Andrej

Mladinke/članice Mladinke/članice
1 / 1 Maruša

2 / 2 Maja

3 / 3 Lana

Veterani Veterani
1 Metod Kosmač 1 Martin

2 Dejan Ocepek 2 Dušan

3 Luka Trojer 3 Peter

Veteranke Veteranke
1 Kristina Arh 1 Pšenica

2 Maja Žibert 2 Lilijana

3 / 3 Andreja

Starejši veterani Starejši veterani
1 Ervin Furlan 1 Metod

2 Miran Žgajnar 2 Gregor

3 Primož Robnik 3 Andrej

Starejše veteranke Starejše veteranke
1 Helena Šuligoj 1 Anica

2 Slavka Petraš 2 Nena

3 Saša Kaluder 3 Maja

1200 m (letnik 2008–2012) 1200 m (letnik 2013 in mlajši)
Dečki Dečki
1 Tibor Zalokar 1 Gaber

2 Jon Teran 2 Metod

3 Matej Prašnikar 3 Nace

Deklice Deklice
1 Zoja Per 1 Nika

2 Brina Lautar 2 Mateja

3 Klara Šoštarič 3 Kristina

Športno društvo Krašnja v sodelovanju z GP Trojane že vrsto let pri-
pravlja tekaško prireditev, ki ji vsake toliko časa doda še kakšno no-
vost. Tako je letos potekal že 36. tek za krof, 28. pohod za krof, 10. 
krofkov tek in 3. tek veterank in veteranov za krof. Vsaka skupina ima 
svojo razdaljo in vsi udeleženci, od najmlajšega do najstarejšega, so 

jo v nedeljo, 1. oktobra 2023, uspešno premagali. Seveda za najmlaj-
še ni bil pomemben čas, saj so vsi poleg krofa prejeli še medaljo in 
slednjo so s ponosom nosili okoli vratu.
Tokratna nedelja je bila več kot primerna za tek, saj je bila ravno prav 
topla, z rahlim vetrom, a suha in brez padavin, kar je odgovarjalo zla-
sti tekačem in tekačicam na daljši, 8 kilometrov in pol dolgi progi. Ob 
tem velja omeniti, da je poklic naše županje mag. Olge Vrankar zelo 
naporen, saj smo jo v soboto videli, kako je v Domžalah ličkala koru-
zo, v nedeljo pa je že prevzela mesto štarterja v Krašnji.
Ker si rezultate po posameznih starostnih skupinah lahko ogledate na 
spletnih straneh ŠD Krašnja in Moja Občina Lukovica, naj omenim le, da 
je bil najstarejši tekmovalec Alojz Sušnik iz DU Kamnik, najstarejša tek-
movalka, sicer v primerjavi z najstarejšim tekmovalcem rosno mlada, 
pa Lilijana Kos iz Krajnega Brda. Absolutni zmagovalec je bil Mark Kočar 
iz AK Domžale, od koder prihaja tudi najhitrejša tekmovalka Maja Per.
Za več kot odlično organizacijo so tudi tokrat poskrbeli člani in članice ŠD 
Krašnja, katerim so na pomoč priskočili člani Atletskega kluba Domžale 
ter Gorske reševalne službe Ljubljana. Teka za krof ne bi bilo brez glav-
nega pokrovitelja GP Trojane, zato so bili tudi tokrat udeleženci deležni 
trojanskih krofov, slastnih in okusnih, polnjenih z marmelado in posutih s 
sladkorjem. Med pokrovitelje sodi tudi Pizzerija in špageterija Olivia Trzin, 
ki je poskrbela, da se bodo najboljši lahko okrepčali še z okusno pico.

Besedilo in Foto: drago jUteršek

Tek za krof v Krašnji
Prvo nedeljo v mesecu oktobru se v Krašnji zberejo tekači, da se pomerijo na tradicionalnem teku za krof, ki ga pripravi ŠD Krašnja. 
Glavni pokrovitelj teka je že vsa leta Gostinsko podjetje Trojane, zato čisto vsak udeleženec po teku dobi slasten trojanski krof.
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Drugo srečanje potomcev Mahkotovih – Amalije in Antona Kosa
V soboto, 23. septembra 2023, so se v Gostilni pri Japu v Prapročah pri Temenici po več kot desetletju zbrali potomci Mahkotovih – Kos 
Amalije in Antona.

Na pobudo Antonije Kos, glavne organizatorke srečanja, in njenih soor-
ganizatorjev Igorja Leskovška, Mihe Capudra, Boštjana Berka, Barbare 
Zadravec, Špele Capuder ter zakoncev Majde in Emila Zadravec se je 
po trinajstih letih skupaj zbralo 129 Mahkotovih potomcev od 242 še 
živečih. Srečanje bi se moralo zgoditi že v letu 2020, takrat je minilo 10 
let od prvega srečanja, a jim ga je preprečila korona, ki je marsikomu 
prekrižala načrte. »Verjamem, da govorim v imenu vseh organizatorjev, 
ko vam iskreno priznam, da ste nas s tako številno udeležbo na sreča-
nju zelo osrečili. Ne vem, ali tako čutite vsi, a jaz sem zelo ponosna, da 
sem delček tako velike družine,« je v uvodu zbrane ponosno nagovorila 
Antonija in dodala: »Kadar se zadeve lotiš s srcem, ni nič pretežko.«
Tako se je vse skupaj začelo ... Februarja leta 1900 je v majhni vasici Če-
šnjice pri Moravčah na Kramarčkovi domačiji otroški jok osrečil Johano 
in Janeza Kosa. Rodil se je njun najmlajši, deseti sin Anton. Leto in pol 
kasneje je na obrobju Črnega grabna, na Vidmu pri Lukovici, luč sveta 
ugledala mala Amalija, edinka gostilničarja Ignaca in Frančiške Lipovšek. 
Samo Bog je takrat vedel, da se bosta njuni poti čez slabi dve desetletji 
prepletli in združili v še trdnejšo, ki ju bo spremljala do konca njunih dni. 
Usoda je torej hotela, da se Amalija in Anton spoznata med pospravlja-
njem sena v Logu pri Moravčah. Njuna ljubezen je tisti trenutek pognala 
korenine, na katerih danes stoji naše močno in košato družinsko drevo. 
Organizatorji srečanja niso imeli lahkega dela, posodobiti je bilo treba 
naslove in rojstne podatke vseh otrok, vnukov, pravnukov, prapravnu-
kov in letos prvič praprapravnukinje Kos Amalije in Antona z Vidma 
pri Lukovici. Drugega julija letos se je Mahkotova družina povečala za 
novo članico Isabel, ki je prva predstavnica pete generacije Kosov in je 
prapravnukinja Lada Kosa.
V vseh teh letih jih je nekaj žal tudi pokojnih in v spomin nanje ter v 
čast vsem prisotnim je dvorano na srečanju krasilo ročno narejeno dru-

Skupinska fotografija potomcev velike Mahkotove družine.

Veličastno Mahkotovo družinsko drevo.Častni Mahkotovi družinski člani: France, Minka, Anka, Ivanka, Jože, Viktor, Peter in Stanka.

žinsko drevo, spleteno iz 176 žičk, vsaka izmed njih pa predstavlja po-
sameznega krvnega potomca rodbine. Drevo je tedne in mesece pred 
srečanjem skrbno izdelovala organizatorka srečanja Antonija Kos. 
V Kosovo zibelko sta Amalija in Anton v 23. letih položila 14 otrok. Tako 
se iz debla vije 14 vej, 14 Mahkotovih otrok, iz teh pa naprej njihovi 
otroci in naprej otroci njihovih otrok in tako naprej vse do pete genera-
cije potomcev. Na srečanju je bilo izobešeno tudi staro družinsko drevo 
iz leta 2010. Potomstvo Amalije in Antona Kosa danes šteje 266 potom-
cev, od tega je 24 žal že pokojnih.
Častni Mahkotovi družinski člani, France, Minka, Anka, Ivanka, Jože, Vik-
tor, Peter in Stanka, so pripovedovali zgodbe iz svojega otroštva, vsi so 
sodelovali v zabavnem kvizu ob anekdotah Mahkotovih otrok, ponov-
no so pogledali film s predstavitvijo vsake družine posebej, na podlagi 
predstavitve, ki je bila narejena na prvem srečanju Kosov.
Program je popestril ansambel Blagor gluhim s člani domače zasedbe. 
Bilo je lepo in vredno bo nekoč spet ponoviti. 

Besedilo: jana aVBelj, praVnUkinja aMalije in antona kosa
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Izobraževanje je bilo primerno tudi za tiste brez osnovnega znanja. 
Vso opremo (računalnike, tablice, internetno povezavo …) je prine-
sel izobraževalec, lahko pa je vsak udeleženec uporabil svoj računal-
nik. Pred izobraževanjem je bilo postavljenih nekaj osnovnih vpra-
šanj, da sta prijazna in strokovna predavatelja Nevtrona Katja in Uroš 
pridobila informacije o predznanju udeležencev.
Okvirna vsebina izobraževanj je bila: informacijska in podatkov-
na pismenost, komuniciranje in sodelovanje, ustvarjanje digitalnih 
vsebin, varnost in reševanje težav, spoznavanje različnih portalov: 

e-uprava, e-napotnica itd. Vsak udeleženec je dobil tudi priročnik Di-
giMigi. Odgovarjalo pa se je tudi na vprašanja prisotnih o problemih, 
ki jih imajo na mobitelih ali na računalnikih.
15 udeležencev je bilo zadovoljnih s predavanji in praktičnimi vajami 
ob napitkih in prigrizkih, ki sta jih nudila Nevtron in KS.
Če bo dovolj prijav, se bo izvedlo še nadaljevalno izobraževanje Od-
krijte več kot osnove – napredni triki in veščine (Računalniška pisme-
nost 2.0). Vabljeni!

Besedilo in Foto: Viktor jeMec

KS Rafolče je prva v občini izvedla izobraževanje 
računalništva starejših
Končno smo dočakali trenutek, ko je Ministrstvo za digitalno preobrazbo razpisalo izobraževanje za starejše na področju digitali-
zacije. S podjetjem Nevtron & Company d.o.o., Ljubljana, ki se že vrsto let ukvarja z izvajanjem izobraževanja za dvig računalniške 
pismenosti, je KS Rafolče 11. in 13. oktobra izvedla izobraževanje v obsegu 10 pedagoških ur na temo Okusite računalniške veščine 
(Računalniška pismenost 1.0). Izobraževanje je trajalo od 16.30 do 20.30 in je bilo brezplačno.

Moški pevski zbor Janko Kersnik dobitnik zlatega častnega 
znaka PZ Slovenije
V nedeljo, 8. oktobra 2023, je na Mali planini potekala slovesnost ob 70-letnici Domžalskega doma.

Že v času izgradnje in v vseh letih, odkar stoji Domžalski dom na Mali 
planini, se je zvrstilo neverjetno število prostovoljcev in prostovoljk, 
ki so poskrbeli, da dom stoji in da ga lahko v dobri kondicijski pripra-
vljenosti prevzamejo naslednji rodovi. Dom letos praznuje 70. jubilej 
in temu primerno je bilo tudi praznovanje. To je bilo mogoče videti in 
čutiti ter okusiti že ob prihodu, ko so planince in planinke ter druge 
pohodnike pričakale dobrote, ki so kar vabile k okrepčilu po hoji. Pri-
jateljski stisk roke in pozdrav je tokrat veljal vsakemu obiskovalcu slo-

vesnosti. Kot že vrsto let so slovesnost začeli člani Moškega pevskega 
zbora Janko Kersnik iz Lukovice s planinsko himno Oj, Triglav, moj dom.
Program je vodila Ajda Sokler, ki je predstavila zgodovino doma, zbrane 
pa so pozdravili tudi gostje, med njimi županja Občine Domžale mag. 
Renata Kosec, ki je pohvalila trud članic in članov društva ter njihovo pro-
stovoljno delo. Zbrane je nagovorila še sedanja predsednica Planinskega 
društva Domžale Helena Kermauner, ki je omenila, da PD Domžale diha 
z domom in da se rezultati dela vseh preteklih generacij zlivajo z delom 
današnje ter čakajo na prevzem naslednje generacije, saj je dom razpet 
med pastirsko dediščino in sodobnim turizmom. Ob tej priložnosti so 
odprli tudi stalno razstavo, ki je na ogled v na novo urejeni predavalnici.
Sledilo je še prijetnejše opravilo, in sicer podelitev zahval Planinskega 
društva Domžale, ki jih je posameznikom podelila predsednica društva 
Helena Kermauner. Zahvale so prejeli Ivan Železnik, Janez Medvešek, 
Jernej Grad, Štefan Primožič, Polona Kosec, Vinko Maleš, Andrej Potoč-
nik, Janez Koželj, Marko Kemperl, Viki Lešnjak, Planinska zveza Sloveni-
je, Matej Slapar, župan Občine Kamnik in mag. Renata Kosec, županja 
Občine Domžale. Helena Kermauner, Turizem Ovijač, Jernej Grad in 
Moški pevski zbor Janko Kersnik iz Lukovice pa so prejeli zlati častni 
znak Planinske zveze Slovenije.
S podelitvijo priznanj in častnih znakov PZS se je zaključila slovesnost, 
a pevci Moškega pevskega zbora Janko Kersnik se niso dali, saj zlatega 
znaka le ne dobiš vsako nedeljo na planini, zato so zapeli še skladbo 
Kam?, ki nosi znano besedilo Franceta Prešerna.

Besedilo in Foto: drago jUteršek
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Spominska slovesnost na Šipku ob 80-letnici ustanovitve 
Šlandrove brigade
V nedeljo, 3. septembra 2023, je na Šipku potekala slovesnost ob 80-letnici ustanovitve VI. slovenske narodne osvobodilne udarne brigade 
»Slavka Šlandra«. Pred 80 leti so se na tem zbornem mestu zbrali Kamniški, Zasavski in Savinjski bataljon. Skupaj so šteli 350 starih borcev 
in okrog 400 novincev; imeli so le 287 pušk in 12 strojnic. Brigada je imela poseben pomen, ker je delovala na območju, ki ga je Hitler hotel 
vključiti v nemški rajh. Poimenovali so jo po Slavku Šlandru, predvojnem organizatorju partijskih organizacij na Štajerskem ter začetniku 
oboroženega boja. Gestapovci so ga ustrelili že 24. avgusta 1941 – aretirali so ga v Mariboru, ko je poskušal iz zapora rešiti Slavo Klavoro.

Brigada se je takoj po ustanovitvi premaknila na Menino planino, kjer je 
pripravila veliki miting. Premiki brigade so bili potrebni, da bi se izognili 
morebitni nemški hajki, saj je bilo v enoti veliko neoboroženih novincev. 
Po osmih dneh je doživela ognjeni krst. Jeseni 1943 ni nobeni drugi bri-
gadi v Sloveniji uspelo toliko ofenzivnih akcij kot prav Šlandrovi brigadi, 
zato je kmalu dobila naziv udarna brigada. Poleg bojnih akcij je nenehno 
skrbela za mobilizacijo novih borcev, njihovo vojaško usposabljanje in 
politično vzgojo. Imela je razvito kulturno prosvetno dejavnost, v njej je 
deloval eden najboljših medvojnih in povojnih slovenskih pesnikov Pe-
ter Levec - Boris. Komandant je bil Janko Sekirnik - Simon, komisar pa 
Mitja Ribičič - Ciril.
Prireditve v organizaciji ZB NOB Lukovica in soorganizaciji ZB NOB Ka-
mnik, Domžale, Celje, Mozirje, Žalec in Moravče so se udeležili številni 
udeleženci, med njimi županja Občine Lukovica mag. Olga Vrankar, žu-
pan Občine Moravče dr. Milan Balažic, predsednik pokrajinskega sveta 
ZZB NOB osrednjeslovenske regije Igor Kanižar, predsednik Združenja 
borcev za vrednote NOB Lukovica Marjan Križman, podžupan Občine 
Domžale Matej Primožič, podžupan Občine Lukovica Vincenc Dragar, 
častna enota območnega Združenja slovenskih častnikov Domžale, 
praporščaki, ki jim je poveljeval Janez Kušar, planinci PD Blagovica, ki 
letos obeležujejo 30-letnico delovanja ter veliko obiskovalcev, ki se vsa-
ko leto udeležijo spominske slovesnosti.
K spomeniku so v spremstvu častne enote Območnega združenja slo-
venskih častnikov Domžale venec položili županja mag. Olga Vrankar, 
predsednik ZB Lukovica Marjan Križman ter predsednik pokrajinskega 
sveta ZZB NOB osrednjeslovenske regije Igor Kanižar. Venec je pred nji-
mi ponesel Janez Kušar.

Sledil je slavnostni govor predsednika pokrajinskega sveta ZZB NOB 
osrednjeslovenske regije Igorja Kanižarja, ki se je dotaknil zgodovinske-
ga dogajanja izpred 79 let, ko je bila 6. avgusta 1943 na Šipku nad Bla-
govico ustanovljena udarna brigada Slavka Šlandra, v zavetju prostranih 
gozdov, ki so postali neprebojni objem partizanskega gibanja, uporni-
kov proti barbarskemu nacizmu z načrtovanim izbrisom naroda. “Prav je, 
da se spoštljivo priklonimo žrtvam, ki so zajete v svoji osebni tragiki in v 
tragiki slovenskega naroda, ki zdaj v novem tisočletju gradi svojo iden-
titeto na vrednotah zahodne civilizacije. Te vrednote naj prežarjajo našo 
samozavest, ponos in pogum za nepredvidljive čase, celo sedaj, ko je na 
pragu Evrope spet slišati strele in eksplozije s povsem novimi problemi 
preživetja in neznanimi preizkušnjami,” je poudaril Kanižar.
Po slavnostnem govoru so se poklonili slovenskim vasem, samotnim 
gomilam, vsem obeležjem, kjer se je nasilno pretrgalo mlado življenje, 
s pietetnim trenutkom tišine.
Povezovalka slovesnosti je bila Mira Smrkolj, v kulturnem programu so 
nastopili Kvartet Naši fantje, ki ga vodi Dominik Krt, ter harmonikarji 
Tone Habjanič, 94-letni Srečo Strehar in Uroš Križman, besedila pesmi 
Karla Destovnika Kajuha pa je recitiral Goran Peršin.
Sledila je zahvala krajanom vasi Gaberje za pomoč pri organizaciji, la-
stniku zemljišča Matjažu Pestotniku, ki je omogočil proslavo na tem 
mestu ustanovitve Šlandrove brigade, ter vsem sodelujočim, ki so po-
magali pri pripravi in izvedbi slovesnosti. Na jubilejni slovesnosti je so-
delovalo tudi Društvo starodobnih vozil DODGE HQ-10 iz Vira pri Dom-
žalah, ki je s svojim džipom popestrilo dogajanje na prireditvi.

Besedilo in Foto: Miro piVar
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Vse zmorem v njem, ki mi daje moč
Te besede apostola Pavla je v nagovoru svete maše v nedeljo, 15. oktobra, na kateri so bili prisotni tudi zakonski jubilanti župnije Kra-
šnja, spregovoril župnik Bernard Rožman.

Čeprav besede, ki jih je napisal apostol Pavel, nikjer ne omenjajo Boga, 
prevajalci Svetega pisma pravijo, da je Kristus tisti, ki je dal Pavlu moč. 
Z gotovostjo lahko trdimo, da je imel Pavel v mislih Boga, saj je prej v 
Pismu Filipljanom napisal: “Bog je namreč ta, ki ...“ (Filipljanom 2:13).
Slovesen prihod v cerkev je tokrat zaradi slabega vremena odpadel, je 
pa za uvod v sveto mašo zadonela poročna koračnica, ki jo je na orgle 

zaigral Miha Zavrl, za njo pa še pesem mešanega cerkvenega pevskega 
zbora pod vodstvom Marka Juterška.
Vajeni uvodnih besed mašnika smo tokrat za spremembo v uvodu prisluh-
nili ministrantom, ki so predstavili svojo uspešno sodelovanje v kvizu in 
športu v Ihanu. Tam so namreč osvojili drugo mesto v kvizu in tretje v no-
gometu, tako da je župnik Bernard že v skrbeh, kam s pokali. Kot je v nava-
di, smo prisluhnili berilom in petemu psalmu ter evangeliju, ki ga je tokrat 
prebral diakon Janez Rožman. Že psalm 23, ki pravi “V Gospodovi hiši bom 
prebival vse dni življenja,“ je bil čudovit uvod v praznovanje zakonskih jubi-
lantov, piko na i pa je dodal še evangelij, ki sporoča, da smo vsi povabljeni 
na nebeško svatbo. In nanj se je tokrat oprl župnik Bernard v pridigi, s tem 
da je za zaključne besede poprosil diakona, ki je povedal, da otroci večkrat 
starše še presenetijo: “Po obrazih slavljencev je videti, da so vaši zakoni lepi 
in to je tisto, kar nas bogati. Je včasih hudo in drugič lepo, a vendarle v nas 
ostanejo samo lepi spomini. Ljubezen in medsebojni odnosi povezujejo 
zakone in dajejo vrednote. Če imamo to in še tretjega člana – Boga v na-
šem zakonu, potem lahko rečemo Bogu hvala za najin zakon.“
Po obnovitvi zakonskih obljub je sledil še blagoslov zakoncev, na koncu 
svete maše pa še blagoslov spominskih daril. Zakonci, ki so praznovali 
tudi polovične obletnice, saj v župniji praznujejo 10, 15, 20, 25, 30, 35, 40, 
45 … let zakona, so se po sveti maši napotili še v župnišče, kjer so jim člani 
in članice ŽPS pripravili manjšo pogostitev, pevci pa zapeli nekaj pesmi.

Besedilo in Foto: drago jUteršek

V Ankaranu je vedno lepo 
V spodbudo in zahvalo se je kar 29 otrok, pevcev, pevk in ministrantov podalo na pot v Ankaran, kjer so uživali v toplem vremenu in morju.

Med 1. in 3. septembrom so preživeli duhovno-družabni vikend v Ankara-
nu. Kot se za takšno družbo spodobi, ni manjkalo prepevanja, ministriranja, 
iger, žoge, plavanja, skokov v vodo, sprehodov, sladoleda in svetih maš. Tudi 
ustvarjalni so bili, saj so izdelovali mozaike, se udeležili kviza in vseskozi do-
bro jedli, zahvaljujoč se zaledni enoti, ki so jo sestavljale mamice. Ob tem 
ne smemo pozabiti na župnika Bernarda Rožmana in zborovodkinjo Petro 
Avbelj ter vse tiste, ki so kakorkoli pomagali, da je projekt uspel.
Zakorakali smo v novo šolsko in veroučno leto, ta dogodivščina pa je 
bila uvod v veselo in brezskrbno leto, saj bo z malo truda in Božjo po-
močjo ter pod Marijinim varstvom tudi to leto uspešno za nami. Seveda 
so dobrodošli novi pevci in pevke ter ministranti, da se pridružijo tistim, 
ki so v preteklem šolskem letu s petjem ali ministriranjem obogatili sve-
te maše. Če vas veseli petje, pocukajte za rokav Petro, za ministriranje 
pa se obrnite na župnika Bernarda in Gregorja.

Besedilo in Foto: drago jUteršek

S skupnimi močmi osvojili pokala
Že od nekdaj velja dejstvo, da smo skupaj močnejši, zato ne pre-
seneča združitev ministrantov župnij Brdo, Zlato Polje in Krašnja 
na tokratnem srečanju ministrantov domžalske dekanije, ki je v 
nedeljo, 1. oktobra 2023, potekalo v Ihanu. 

Tokrat so spoznavali svetniško kandidatinjo Magdaleno Gornik, na 
katero so se navezovala tudi vprašanja v kvizu. Eden izmed zanimivih 
ministrantskih priročnikov je zagotovo ministrantski slovarček, nekaj 
vprašanj se je v kvizu našlo tudi iz njega. Ker ima župnik Bernard Rož-
man v soupravi kar nekaj župnij, je bila sestava ekip mešana, da je lahko 
sodelovalo čim več ministrantov. Tako so dolino Črnega grabna zasto-
pale kar tri ekipe, in sicer Brdo, Krašnja in Zlato Polje. V nogometu je 
Krašnja osvojila 3. mesto, v kvizu pa Zlato Polje in Brdo 2. mesto.
Nedeljsko popoldne je bilo tako uspešno, da sta jih Bernard in Gregor 
za nagrado peljala še na priljubljeno hrano mladih – pico. Za dosežen 
uspeh si zaslužijo tudi čestitke.

Besedilo in Foto: drago jUteršek
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Druženje je potekalo v nedeljo, 10. septembra 2023, na Španovem 
ribniku. Srečanja se je udeležilo tudi več članov drugih ribiških dru-
žin. Druženje je potekalo v dopoldanskem času, sodelovalo je preko 
40 ribičev. Dogodek je spremljalo sproščeno vzdušje in dobra volja, 
prav tako je bilo poskrbljeno za pogostitev vseh prisotnih.
V okviru občinskega praznika sta nas s svojim obiskom počastila tudi 
županja mag. Olga Vrankar in podžupan Vincenc Dragar. S predse-

dnikom društva RD Črni graben gospodom Sandijem Ceglarjem je 
tekla beseda o delovanju društva in projektih, ki so v planu.
Ob tej priložnosti se društvo županji mag. Olgi Vrankar zahvaljuje za 
izkazano podporo in sredstva.

Besedilo in Foto: rd črni graBen

20-letnica Ribiškega društva Črni graben
Ribiško društvo Črni graben je ob počastitvi okrogle obletnice delovanja in ob občinskem prazniku Občine Lukovica 
priredilo družabno srečanje z ribolovom.

Dan požarne varnosti v PGD Blagovica
V nedeljo, 8. 10. 2023, je v Prostovoljnem gasilskem društvo Blagovica v sklopu OKTOBRA – meseca požarne varnosti potekal Dan po-
žarne varnosti 2023.

Že ob 13. uri so po Blagovici zadišale slastne palačinke in tudi sveže 
pečen kostanj. Seveda smo gasilci in gasilke najbolj z veseljem pričakali 
otroke, za katere smo letos pripravili res pester program. Otroci so se 
lahko pomerili na gasilskem poligonu, barvali gasilske pobarvanke in 
se spoznali z gasilskim kompasom. Letošnja novost pa je bila igra, pri 
kateri so morali s pravim gasilskim ročnikom in vodo potisniti tovor-
njaček čez polno gasilsko cev. Seveda je bila igra, pri kateri so bili lahko 
tudi malo mokri, najbolj zanimiva.
Sicer pa smo naš dan požarne varnosti razdelili na različne sklope in za 
vsakega se je našlo nekaj zanimivega. K sodelovanju smo povabili še 
poklicne kolege iz CZR Domžale. Temo letošnjega dneva smo posvetili 
nevarnim snovem in nesrečam z nevarnimi snovmi, zato smo poklicne 
kolege prosili, če lahko pripeljejo eno njihovih novejših vozil, vozilo za 
nevarne snovi GVNS. Seveda se jim lepo zahvaljujemo za njihovo pri-
pravljenost in sodelovanje na našem dnevu.
Kot sem omenil že na začetku, ne smemo pozabiti na slastne palačinke, 
ki so jih skrbno pripravila dekleta iz Društva podeželskih žena Blago-

vica - Trojane. Tudi njim se iskreno zahvaljujemo za njihovo pripravlje-
nost in pomoč pri organizaciji našega dneva. Kot zanimivost naj pove-
mo, da so spekle palačinke iz cca 40 L mase, kar bi po naših izračunih 
lahko bilo cca 250 palačink!
Ob zaključku dneva pa je sledila prikazna vaja, ki jo je pripravila opera-
tivna enota PGD Blagovica. Letos smo simulirali delovno nesrečo trak-
torista, ki je v cisterni prevažal nevarno snov. Seveda smo za pomoč 
prosili še poklicnega kolega iz CZR Domžale. Izvedli smo zavarovanje 
kraja nesreče, potem pa izolirali nevarno snov in na koncu uspešno 
ohladili in zadušili s peno.
Ob koncu bi se gasilci in gasilke radi zahvalili vsem obiskovalcem, ki 
ste lepo nedeljsko popoldne preživeli v naši družbi. Veseli nas, da je 
zanimanja za gasilstvo v Blagovici veliko, predvsem pa dejstvo, da je 
ogromno zanimanja med mladimi. Tako vemo, da ima gasilstvo v Bla-
govici svetlo prihodnost!

aVtor: andraž štrUkelj; Foto: pgd BlagoVica
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Ekskurzija DPŽ Lukovica v Ljubljano
Večkrat smo se pogovarjale, da bi bilo lepo imeti ekskurzijo v Ljubljano, saj bi rade še kaj novega izvedele o njej, zato smo se v petek, 7. 
oktobra, z rednim avtobusom odpeljale v Ljubljano.

Zbralo se nas je 18 udeleženk in pri spomeniku Rudolfa Maistra, nasproti 
glavne železniške postaje, smo počakale našo vodičko Zdenko. Po stran-
skih ulicah smo se odpravile do Mesarskega mostu in občudovale ogro-
mno število ključavnic, ki so bile obešene na obeh ograjah. Najprej smo 
šle raziskovat ljubljansko tržnico in si ogledale stojnice sadja, zelenjave, 
oblačil, rož, šle v pokrito tržnico, bile pa smo tudi na Odprti kuhni. Hitro 
je minil čas in morale smo nazaj na Mesarski most, kjer nas je čakala vo-
dička. Tam nam je najprej na zanimiv način razložila zgodovino mostov 
čez Ljubljanico, kot so Zmajski ter Mesarski most, Tromostovje in še dru-
gi, poudarila pa je tudi pomen Jožeta Plečnika, katerega delo vidiš na 
vsakem koraku. Ob tržnici stoji spomenik Valentina Vodnika, pri katerem 
nam je povedala zgodbo, zakaj kip gleda stran od tržnice. Včasih je bil 
na tem mestu licej, katerega ravnatelj in učitelj je bil Valentin Vodnik. Po 
smrti so mu tam postavili spomenik. Poslopje liceja se je med potresom 
tako poškodovalo, da so ga morali podreti in na tem mestu je kasneje 
nastala sedanja tržnica. Hodile smo naprej po Stari Ljubljani in se ustavile 
skoraj pri vsaki stavbi, saj nam je vodička znala povedati veliko zanimive-
ga o njihovi zgodovini. Odšle smo proti Prešernovemu spomeniku, kjer 
smo se od gospe vodičke poslovile in se ji zahvalile za prijetno vodenje.
Nato smo počakale kapitana ladjice, ki nas je popeljal po Ljubljanici. Tu 
smo imele že pripravljeno kosilo, ki smo ga pojedle ob prijetni vožnji 

Memorial Draga Jermana proslavili s tretjim EX-TEMPOROM
V soboto, 7. oktobra 2023, je v Lukovici potekal tretji EX-TEMPORE, »Memorial Draga Jermana«.

Tudi letos nas je pričakalo megleno jutro, vendar nam likovnikom ni vzelo 
želje po ustvarjanju. Pred Gostilno pri Bevcu se nas je zbrala večina članov 
domače Likovne sekcije DU Lukovica, Jože Anžič, Irena Gorenc, Silvester 
Zdovc, Silvo Cerar, Marcela Kopitar, Martina Kozamernik, Branko Strnad, 
Franc Smrkolj, in tudi člani sosednjih društev Lipa Domžale in CAT Trzin, 
Dragica Šetina, Nuša Čučnik, Milena Zanoškar, Majda Šilar, Antonija Pacek, 

Mira Jarc in Ani Karo. Zbrane sta nagovorila predsednik Likovne sekcije 
DU Lukovica Jožef Anžič in predsednica DU Lukovica Marjana Grošelj, oba 
sta nam z nekaj besedami vlila še dodatni kanček na poti k naši domišljiji. 
Dobra volja se nam je prikazala na licih, ko se je zjasnilo in smo začeli z 
ustvarjanjem različnih tehnik na letošnjo temo »Po poteh Draga Jermana«.
Slikarske motive smo si izbrali v lično opremljenem kozolcu, »toplarju« Go-
stilne pri Bevcu, in okolici Lukovice. Vsako delo nosi osebno noto ustvarja-
nja nas ljubiteljev umetnosti. Skozi likovna dela smo upodobili, kaj mora-
mo mi in zanamci čuvati, da kulturna dediščina naših prednikov ne zaide 
v pozabo. Zato sta potrebna prilagoditev in razumevanje njihovega vpliva 
na naše življenje in družbeni razvoj. Nastala so zanimiva in poučna dela.
Vsem likovnim ustvarjalcem iz našega in ostalih društev, ki ste prišli na 
naš tretji Ex-tempore, zares hvala. Zahvaljujemo se tudi sponzorjema, 
Dušanu Jemcu iz Gostilne pri Bevcu, da nam je kot pobudnik in spon-
zor tudi letos pomagal pri organizaciji in nas na koncu pogostil s toplim 
obrokom, prav tako se za prijaznost in pomoč zahvaljujemo Klavdiji Gre-
gorin Štiftar, vodji JSKD OI Domžale, ki nam je priskrbela slikarska platna. 
Preživeli smo lep, likovno obarvan dan!

Besedilo: Branko strnad; Foto: arhiV likoVne sekcije dU lUkoVica

po reki. Med dve in pol urno vožnjo smo se zabavale, veliko smejale in 
uživale v prijetnem razgledu, mirni vožnji in lepem sončnem vremenu. 
Tega obiska Ljubljane se bomo še dolgo spominjale.

Besedilo in Foto: sonja jarc

Memorial Marjana Korošca
Leto je naokoli in spet smo se zbrali na memorialu zaslužnega čla-
na Športnega društva Zlato Polje Marjana Korošca. V popoldan-
skih urah, 28. 7. 2023, smo z minuto molka in nogometno tekmo 
počastili našega pokojnega člana.

Memoriala Marjana Korošca so se z veseljem udeležile ekipe ŠD Bregar, ŠD 
Tuhinj, ŠD Laseno in domača ekipa ŠD Zlato Polje. Z obilo športne zagna-
nosti in športnega duha so odigrali tekme in dosegli naslednje rezultate:
1. mesto: domača ekipa Športno Društvo Zlato Polje, 2. mesto: ŠD Tu-
hinj, 3. mesto: ŠD Laseno, 4. mesto: ŠD Bregar
Za osvojena mesta in pošteno igro vsem skupaj čestitke in hvala za 
udeležbo, naslednje leto pa se zopet snidemo.

Besedilo in Foto: janko kUhar
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Kmetje za en dan pustili delo doma in se odpravili na ekološki 
sladoled
Lep sončen dan se je naredil zadnjega dne v avgustu, ko smo se ekološki kmetje iz Združenja Zdravo življenje odpravili na strokovno 
ekskurzijo proti Notranjski. Delo smo za ta dan pustili doma in se prepustili druženju in ogledu drugih ekoloških kmetij. Kot vsako leto 
program v sodelovanju s KGZ Ljubljana skrbno pripravi strokovna tajnica Združenja Pavla Pirnat.

Najprej smo se podali na kmetijo Slavec na Knežak, kjer nas je navdušil 
inovativni mladi kmet Gregor, ki je ta naziv prejel v letu 2021. Obenem 
je tudi kot prvi Slovenec dobil nagrado Evropske unije za najboljši pro-
jekt izboljšanja in oživljanja podeželskih območij. Odkrito in brez dlake 
na jeziku se je razgovoril o svoji zanimivi poti in prizadevanjih.
Odraščal je v bloku, študiral gradbeništvo in ugotovil, da pisarniško delo 
ni zanj. Rabil je svobodo in delo v naravi. To je opazil tudi njegov nono 
in mu prepustil kmetijo, ki jo je Gregor po svojih zamislih začel oživljati. 
Na zaraslo, skopo zemljo je najprej pripeljal koze, kasneje še druge živali 
avtohtonih pasem. Je neskončen vir idej, ki jih pridno uresničuje, a se ob 
tem spopada z ogromno težavami. Največji problem predstavlja »sobi-
vanje z zvermi«. Volkovi in šakali mu delajo nepopisno škodo.
So demenci prijazna točka in učna kmetija. Letno sprejmejo preko 40 sku-
pin iz šol in vrtcev. Njihova največja posebnost in inovacija na Slovenskem 
je sladoled iz ekološkega kozjega mleka, ki je res izjemnega okusa. 
Na Eko kmetiji Penko v vasi Parje zaradi očetove bolezni kar nekaj let 
niso kmetovali, a se zaradi tega niso pogreznili v stanje lagodnosti. Po 
njegovem okrevanju so vsi skupaj ponovno zavihali rokave, sin pa je 

postal mladi prevzemnik. So živinorejsko-sadjarska kmetija, ki leži v 
območju Natura, zato se soočajo z veliko omejitvami. Ogromno škode 
povzročajo tudi zveri in jelenjad, zato sta njihov pogum in vztrajnost še 
toliko bolj vredna občudovanja.
Vzrejajo plemensko govedo charole in pridelujejo jagodičevje, pred-
vsem jagode, ki jih v zadnjem času dobršen del porabijo za izdelovanje 
sladoleda, ki je neverjetno polnega okusa, kot bi jedel same jagode. Ni 
čudno, da se kupci množično ustavljajo v njihovem kiosku ob cesti, kjer 
imajo na voljo vse svoje zdrave in okusne izdelke.
Na Smrekarjevi domačiji pri Prestranku smo imeli pozno kosilo, še pred 
tem pa nam je prijazni gostitelj predstavil njihovo kmetijo, ki je bila 
opuščena, a so se v nekem trenutku odločili, pustili svoje službe in jo 
ponovno postavili na noge.
Tega dne je bila to že tretja lepa in posebna zgodba o ohranjanju 
zapuščine prednikov, ki nam je, poleg okusnega sladoleda, polep-
šala dan in nas navdala z občudovanjem in pozitivno energijo.
 

Besedilo: Francka toMan; Foto: paVla pirnat

Godbeniki gostovali v Italiji
Za godbenike iz Lukovice je bil mesec september izjemno pester in poln nastopov. Začeli so jih na proslavi ob občinskem prazniku v 
Sončni dvorani na Brdu pri Lukovici, potem so zaigrali v Ajdovščini, bili gostje festivala v italijanskem mestecu Carlino in nato v sodelo-
vanju z Občino Lukovica nastopili še v Cankarjevem domu v Ljubljani ter na tržnem prostoru v Domžalah.

Godba Lukovica se je po nekaj letih zopet podala na gostovanje izven 
Slovenije. Tokrat prvič k zahodnim sosedom, v Italijo. Zveza slovenskih 
godb in Zveza godb Furlanije - Julijske krajine sta namreč sklenili med-
sebojno sodelovanje, ki poteka tudi preko gostovanj na godbenih festi-
valih. Eden takšnih se je pretekli mesec odvijal v mestecu Carlino blizu 
Palmanove. Pripravilo ga je Kulturno glasbeno društvo Nuova Banda di 
Carlino, ki je tretjo soboto v septembru k sodelovanju povabilo dve god-
bi. Med njimi je bila Godba Lukovica, ki se je vabilu z veseljem odzvala. 

Na prizorišču na prostem so ob soju žarometov tako pripravili promena-
dni koncert. Predstavili so se s pestrim programom, v katerem ni manj-
kalo slovenskih zabavnih in narodnozabavnih skladb. Glasbeni večer se 
je nato nadaljeval še s koncertom godbe z bližnjega mesta Oderzo. Prije-
tno mednarodno srečanje se je po uradnem delu zaključilo z izmenjavo 
mnenj in s sproščenim druženjem, pri katerem niso manjkale niti melo-
dije harmonike. Tako so dan po festivalu italijanski godbeniki na družbe-
nem omrežju zapisali, da je bil to čudovit večer, v katerem je bila glasba 
glavni protagonist in skupni jezik. Dodali so še, da so se srečale različne 
tradicije, kulture in glasba, iz katerih se lahko vedno učiš, ter da je deliti 
glasbo z drugimi predvsem veselje in tega ni manjkalo.
Za godbeniki iz Lukovice je tako še eno uspešno mednarodno gostova-
nje, na katerem so spletli nova prijateljstva. Sicer pa so se 16. septem-
bra, ko so bili na poti na festival glasbe v Carlino, ustavili še v Ajdovščini 
in tudi tam pripravili krajši koncert oz. odprto vajo.
Zelo dejaven mesec september je Godba Lukovica zaključila s še dvema 
nastopoma v sodelovanju z Občino Lukovica. 28. septembra je v okviru 
22. Festivala za tretje življenjsko obdobje zaigrala v Cankarjevem domu, 
največji kulturni in kongresni ustanovi v Sloveniji. V soboto, 30. septem-
bra, pa so godbene koračnice odmevale v Domžalah, kjer se je na tam-
kajšnji tržnici s svojo ponudbo in društvi predstavila lukoviška občina.

Besedilo in Foto: leon andrejka
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Pot nas je peljala na Bizeljsko, kjer smo si pod vodstvom gospe Aljoške 
najprej ogledali Vinsko klet Najger in spoznali njeno zgodovino – nekoč 
je bila namreč repnica (prostor za ozimnico). Kmalu smo se odpravili 

na ogled cerkve sv. Lovrenca, ki stoji na hribčku. Pričakal nas je župnik 
gospod Vlado, ki nam je prijazno odstopil prostor na dvorišču, kjer smo 
imeli malico. Ob dobri jedači in pijači smo veselo kramljali in uživali. Nato 
nas je gospod župnik popeljal na ogled cerkve, kjer je služboval tudi A. 
M. Slomšek. Ogledali smo si tudi razstavo v prostorih župnišča. Ob od-
hodu smo se mu lepo zahvalili za tako prisrčen sprejem. 
Zadnja postaja našega izleta je bil grad Brežice, ki se nahaja v starem 
delu mesta Brežice in je zgodovinska utrdba z bogato preteklostjo. 
Vodič nas je popeljal skozi grajske sobane, kjer smo si ogledali številne 
zbirke in nato še najbolj veličastno Viteško dvorano, kjer potekajo tudi 
številne prireditve. Čakalo nas je še pozno kosilo, ob katerem smo še 
malo poklepetali in se nato polni novih spominov odpeljali proti domu.
Odbor se zahvaljuje vsem, ki ste kakor koli pomagali, da smo se imeli 
lepo, in si želi še več takih trenutkov, da bi se še naprej povezovali 
med seboj. Zahvaljujemo se OZ RK Domžale, Občini Lukovica in KS 
Rafolče za finančno pomoč pri izvedbi izleta.

Besedilo: ljUdMila Zajc; Foto: stanislaV gerčar

Izlet KO RK Rafolče na Bizeljsko
Tudi letos smo člani odbora pripravili zdaj že tradicionalni izlet za naše člane, da se podružimo in skupaj odkrivamo lepote naše Slovenije.

Kulinarično druženje DPŽ Lukovica
V sredo, 27. 9. 2023, smo se članice DPŽ Lukovica zbrale na kulinaričnem druženju pri Dariu ob Gradiškem jezeru. Tema našega tečaja je 
bila »Meso na žaru za vsako priložnost«.

Zbralo se je 23 članic in nekaj nečlanic. Ko smo prišle, nas je pričakal ogenj 
v veliki posodi, kjer se je na žerjavici pekel krompir, zavit v folijo. V svet ku-
linarike nas je popeljal Jure Starman. Najprej nam je pripravil goveji steak, 
ki ga je pekel v zelo vroči posodi na pečici domače izdelave. Kosi mesa so 
bili večji, na hitro popečeni in so morali zato po peki nekaj časa počivati, da 
se jih je kasneje lažje narezalo na manjše rezine. Te so se kasneje zopet na 
hitro popekle na vročem ognju. Ko je bilo meso rožnato pečeno, nam ga je 
v posebnih posodicah postregel skupaj z rukolo. Zaradi načina priprave in 
peke mesa je bil ta zelo sočen. Nato je v posebni posodi, podobni dimniku, 
pripravil oglje, ki se je razžarilo kar samo. Ko je bilo dovolj razžarjeno in je 
imelo dovolj visoko temperaturo, je hitro popekel še čevapčiče. Tudi ti so 
bili zelo dobri in okusni. Na žar je dal še piščančja stegna, ki so se pekla bolj 
počasi, vendar so bila zaradi tega naravnost izvrstna. Med tem je bil pečen 
krompir v žerjavici. Vsak krompir je prerezal na pol in vanj dal žličko smeta-
ne, drobnjak in ščepec soli, kar smo z užitkom pojedle.
Bil je lep pozno popoldanski dan, ki se je prevesil v krasen, vendar mal-
ce hladen večer. Uživale smo v druženju in dobrotah, ki nam jih je pri-
pravil Jure, zraven pa smo se še nekaj novega naučile. Zagotovo bomo 

novo znanje uporabile tudi v domači kuhinji. Zahvaljujemo se gospodu 
Juretu ter se priporočamo še za kakšno kulinarično doživetje.

Besedilo: sonja jarc

Stikovci sporočamo: Evropsko prvenstvo v Københavnu, prihajamo!
V začetku septembra smo se 4 člani Mladinskega kluba STIK, Aljoša Jarc, Matevž Blatnik, Aljaž Capuder in pa Marko Dovjak, udeležili 
turnirja v družabni igri Naseljenci otoka Catan v organizaciji trgovine Park Enigma v Kranju, ki je hkrati služil kot slovenske kvalifikacije 
za Evropsko prvenstvo v Catanu.

Na turnirju je sodelovalo 23 tekmovalcev iz vse Slovenije. Tja smo odšli 
povsem sproščeni, predvsem za zabavo in pa promocijo za naš 2. STIKOV 
turnir v Catanu, ki bo potekal v soboto, 4. 11. 2023, v Kulturnem domu 
Janka Kersnika v Lukovici. Na koncu pa smo povsem presegli naša že tako 
neobstoječa pričakovanja, saj smo v predtekmovanju zbrali kar 6 zmag.
No, naš član Aljaž Capuder pa je naredil še korak dalje, saj se je uspel 
uvrstiti na finalno mizo, kjer je po maratonski, skoraj 2 uri dolgi igri in 
pravi drami na koncu osvojil turnir! To pomeni, da bo med 27. in 29. 
oktobrom zastopal Slovenijo na Evropskem prvenstvu v Catanu, ki bo 
potekala v Københavnu na Danskem! Na prvenstvu bodo nastopili tek-
movalci iz kar 34 evropskih držav, ki se bodo borili za naslov evropske-
ga prvaka v Catanu. Aljažu iskreno čestitamo in komaj čakamo, da ga 
bomo lahko spremljali v mestu znamenite morske deklice.
Na koncu bi se radi zahvalili vsem ostalim sotekmovalcem in organiza-
torju Parku Enigmi za dan, preživet v prijetnem vzdušju.

Besedilo in Foto: Mladinski klUB stik
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Pri zamejskih Slovencih v Italiji
V začetku meseca septembra smo imeli lep izlet k zamejskim Slovencem v Italijo. Naša prva postaja je bila v Opčinah, kjer smo v društvu 
zamejskih Slovencev popili kavo in malo poklepetali. Nato smo se odpeljali v Repen, naselje v tržaški pokrajini, kjer je večina prebival-
stva slovenske narodnosti. Tam smo si v spremstvu lokalne vodičke ogledali etnografski muzej Kraška hiša.

Kraška hiša znotraj borjača – dvorišča združuje bivalne in gospodarske 
prostore ter prikazuje nekdanji način življenja prebivalcev Krasa. Izve-
deli smo veliko novega, med drugim tudi, da pripravljajo Kraško ohcet, 
prireditev, ki običajno traja štiri dni in je lepo obiskana. Naša naslednja 
postaja je bil Križ nad Trstom, najstarejša slovenska ribiška vas. Leži 200 
m nad morjem. Prebivalci so se včasih ukvarjali z ribištvom. Lovili so tune. 
Največji ulov so imeli leta 1954, ko je bilo v kraju 200 ribičev, danes pa ni 
nobenega več. V spomin na ribištvo je v kraju Ribiški muzej, kjer nas je g. 
Franko Košuta popeljal skozi bogato zgodovino ribištva. Ogledali smo si 
lahko lepo etnografsko zbirko ribiških pripomočkov. G. Košuta nam je o 
samem kraju povedal veliko zanimivega. Morali smo se posloviti, saj nas 
je na zamejski turistični kmetiji čakalo kosilo. Izlet je bil lep in prijetno 
presenečeni smo bili, kako zamejski Slovenci cenijo slovenski jezik.
Septembra smo imeli tudi pohod na Špilk. Udeležba ni bila velika, ude-
leženci pohoda pa so se imeli prav lepo. Še lepše pa bi bilo, če bi se teh 
bližnjih pohodov udeležilo več članov društva. Prav tako nam je lepo 
uspel Žanov gobarski piknik. Slavka je priskrbela gobe iz skrinje, ker jih 
v gozdu ni bilo. S skupnimi močmi smo jih spražili in z veseljem pojedli. 
Prav prijetno druženje, ki ga moramo obdržati. Smo se pa v mesecu 
septembru tudi izobraževali. Imeli smo predavanje o novih cestno-pro-
metnih predpisih, o varni vožnji in o težavah pri vožnji nas starejših. 

Policistka Agata nam je povedala, kako se starejši lahko zaščitimo pred 
nepridipravi. Po predavanju smo bili povabljeni na otvoritev prenovlje-
ne pisarne društva, v kateri je točka za starejše. Naša predsednica je 
vsak četrtek na razpolago starejšim, ki potrebujejo pomoč. V septem-
bru smo z ročnimi in likovnimi deli sodelovali na tržnici v Domžalah, 
kjer se je predstavljala Občina Lukovica. Prisotni smo bili tudi na Festi-
valu za tretje življenjsko obdobje v Cankarjevem domu v Ljubljani, kjer 
smo se ravno tako predstavili z ročnimi in likovnimi deli.
In že je prišel oktober in naš pohod Med oljčniki in rujem. S pohodom 
smo začeli v Dekanih. Pot na Goli hrib je speljana po grebenu, zato smo 
imeli ves čas lep razgled na Koprski zaliv, Šavrinsko gričevje in na Deka-
ne. Premagati je bilo treba 300 m višinske razlike. Po uri in pol smo prišli 
do Tinjana, od koder je lep razgled na Tržaški zaliv. Po krajšem počitku 
in malici smo nadaljevali pot do razgledišča, kjer smo lahko občudovali 
Osp in njegove znane plezalne stene, viadukt Črni kal, v ozadju vas Črni 
kal in mogočen Kraški rob. Pot smo nadaljevali malo med oljčniki, malo 
po gozdu. Ruj je bil še vedno zelen, redki listi so se začeli barvati rdeče. 
Po dobrih 9 km poti in po skoraj treh urah smo prišli nazaj v Dekane. 
Odločili smo se, da se od-
peljemo še do morja, do 
Debelega rtiča, kjer so si 
nekateri namočili noge, 
drugi pa smo se malo 
sprehodili ob morju.
Ves čas pa nemoteno 
potekajo nadvse prijetne 
delavnice ročnih del, kjer 
se že počasi pripravljamo 
na razstavo. Kolesarji so 
opravili kolesarjenje, tudi 
pri balinanju gre vse po 
začrtanem planu. V dru-
štvu se res veliko dogaja. 
Lepo bi bilo, da bi se teh 
dejavnosti udeleževalo 
več naših članov. Druže-
nje vsakemu lahko prine-
se kaj dobrega.

Besedilo: danica osolnik; 
Foto: silVo Maselj

Zaključek sezone Moto kluba Rokovnjači
V nedeljo, 1. oktobra, se je po začrtanem voznem redu odvila organizirana skupinska zaključna vožnja Moto kluba Rokovnjači. Vreme 
nam je omogočilo izvedbo cestne in blatne vožnje. Kristjan in Primož sta prevzela vajeti in pripravila trase.

Ob 9:30 se je začelo zbiranje enoslednih vozil na placu v Vrbi, 
kjer nas je Mičo pričakal s kava mašino. Privoščili smo si topel 
napitek ter udeležencem predstavili grobi plan vožnje in pra-
vila obnašanja v skupini. V koloni nas je pot cestnih udeležen-
cev vodila preko Studenca proti Moravčam (po stari cesti čez 
Vrhpolje) in naprej do Ribč in Litije. Na poti ob reki Savi smo 
zavili na Kum, kjer je sledil krajši postanek. Žal je bilo vreme na 
vrhu megleno in razgled ni bil popoln. Po skupinski fotografiji 
smo se odpravili nazaj na sonce v dolino in preko Hrastnika, 
Zagorja, Izlak in Kandrš ubrali pot nazaj proti Moravčam. Tam 
pa zopet po stari cesti preko Bobovnika nazaj na plac v Vrbo, 
kjer sta nas že čakala Mateja in Izi z vročim žarom. Druženje 
po 130 km vožnje se je v sončnem vremenu nadaljevalo bolj 
statično s hamburgerji in pijačo. Vsem udeležencem in osta-
lim, ki ste pripomogli k organizaciji, se v imenu Moto kluba 
Rokovnjači zahvaljujemo in vas vabimo v našo družbo.

Besedilo in Foto: Moto klUB rokoVnjači



oktober 2023 27DRUŠTVA

Tudi gasilci iz območja občine Lukovica so pomagali pri 
odpravljanju posledic avgustovske vodne ujme
Narava je v začetku avgusta, točneje 4. avgusta 2023, znova pokazala svojo rušilno moč, Slovenijo so namreč prizadele uničujoče poplave, 
ki so bile zelo obsežne, saj so prizadele večji del ozemlja Slovenije. Razsežnost poplav je odmevala v vseh pogledih, tudi medijsko. O že 
razglašenih največjih poplavah do sedaj so mediji obširno poročali, zato verjetno ni nikogar, ki o tej naravni nesreči ne bi bil informiran.

Mediji so vse dni odpravljanja posledic poplav poročali, da je na terenu 
veliko gasilskih enot oziroma gasilcev iz celotne Slovenije, ki s svojo 
opremo in znanjem pomagajo prizadetemu prebivalstvu. Na terenu 
so bile vse dni tudi druge službe, tokrat tudi civilni prostovoljci. Žal je 
manj znanega o tem, kako smo pri tej stihiji pomagali gasilci iz obmo-
čja občine Lukovica. Zato je prav, da o naši pomoči namenimo nekaj 
besed v lokalnem glasilu.
K sreči jo je naša občina ob tokratnih poplavah odnesla brez večjih po-
sledic, zabeleženih je bilo nekaj plazov in poškodovana je bila določe-
na javna infrastruktura. Seveda to ne pomeni, da smo bili katastrofalne-
ga 4. avgusta 2023 brez dela, ravno nasprotno. Naše aktivnosti so bile 
takrat predvsem preventivne narave.
Tako smo že dopoldan prebivalcem pomagali z zagotavljanjem in na-
meščanjem protipoplavnih vreč predvsem v naseljih Blagovica, Rafolče 
in Trnjava. V poznih dopoldanskih urah je bil formiran tudi štab CZ Ob-
čine Lukovica, v katerem smo do zaključka dneva sodelovali tudi gasil-
ci. V štabu smo se ukvarjali tudi z zadevami, na katere ob normalnih raz-
merah niti pomisliš ne, npr. zagotavljanje prenočišč za tuje državljane, 
ki so ostali »ujeti« v naši dolini zaradi zaprte avtoceste.
Državni načrt zaščite in reševanja ob poplavah je bil s strani poveljni-
ka Civilne zaščite RS aktiviran že takoj zjutraj tistega nesrečnega petka. 
Aktiviran državni načrt pomeni, da je na njegovi osnovi možno na po-
moč poklicati enote iz celotne Slovenije ter da vse operativne stroške 
teh enot prevzame država.
Kot že omenjeno, aktivnosti gasilcev iz območja občine Lukovica so bile 
dopoldan, 4. avgusta, omejene na območje domače občine, usmerjene 
predvsem v preventivno delovanje. Žal poplave niso prizanesle našim 
sosednjim in bližnjim občinam. Med slednjimi je bila tudi občina Men-
geš. Že tekom dopoldneva tistega petka je Gasilska zveza Mengeš prosi-
la za pomoč v zagotovitvi čolna, v popoldanskih urah pa še v obliki zago-
tavljanja ostale tehnike in moštva. Vsa komunikacija je seveda potekala 
na nivoju poveljnikov obeh GZ, vanjo se je vključeval tudi gasilski regijski 
poveljnik. Seveda smo se klicu na pomoč nemudoma odzvali. Dopoldan 
je bil v Mengeš prepeljan gasilski čoln, po popoldanski zahtevi pomoči 
pa so stekle priprave v formiranju ustreznega konvoja, ki naj bi odšel na 
pomoč v Mengeš. Okoli 15.30 je konvoj, sestavljen iz 44 gasilcev iz 4 PGD, 
s 7 vozili krenil proti Mengšu, vrnil se je v zgodnjih urah naslednjega dne.
Po koordinaciji zahtev na terenu s strani gasilskega regijskega povelj-
nika smo se naslednji dan, v soboto, 5. avgusta, odzvali na pomoč v 
sosednji občini Domžale, v naselju Homec. Ekipa gasilcev iz občine 
Lukovica je bila takrat sestavljena iz 28 gasilcev iz 4 PGD in 6 vozil. V 
nedeljo, 6. avgusta, smo pomoč nudili v občini Trzin. Takrat smo pomoč 
zagotavljali z 31 gasilci iz 4 PGD s 5 vozili.
Sledilo je nekaj dni počitka. Razmere v naši soseščini so se začele nor-
malizirati, zato smo pričakovali odhod na pomoč v drugo regijo, na-
mreč kljub fizičnemu počitku se je na nivoju regije vseskozi zbiralo in 

obdelovalo podatke o razpoložljivi tehniki in kadru za nekaj dni vna-
prej. Rezultat tega načrtovanja je bil, da je naša regija v četrtek, 10. 
avgusta, odšla na pomoč v občino Ljubno. V konvoju regije smo seve-
da sodelovali tudi gasilci iz območja občine Lukovica. Tisti četrtek je v 
Ljubno odšla ekipa 33 gasilcev iz 4 PGD s 5 vozili. Ponovitev podobne 
pomoči, prav tako v občini Ljubno, je sledila v petek, 18. avgusta. Takrat 
je pomoč nudila ekipa 18 gasilcev iz 4 PGD s 4 vozili.
Zakaj na pomoč nikoli ni odšlo vseh 5 PGD – toliko jih je namreč na 
območju občine Lukovica? Zato, ker smo bili kljub takratnim razmeram 
odgovorni za opravljanje javne gasilske službe v naši občini. Zato je bil 
vsak konvoj pomoči izven meja občine Lukovica skrbno načrtovan, z 
zavedanjem zagotavljanja minimalne tehnike in kadra za morebitne 
vzporedne dogodke v naši občini.
S pomočjo v Ljubnem dne 18. avgusta se naša pomoč ni zaključila. 
Zadnjič smo na pomoč odšli v soboto, 19. avgusta, takrat v občino 
Komenda, v naselje Moste. Ekipo gasilcev iz občine Lukovica je takrat 
sestavljalo 9 gasilcev iz 2 PGD s 3 vozili. Razmere na terenu so že preha-
jale iz faze intervencije v fazo sanacije. V četrtek, 31. avgusta, je bil zato 
preklican tudi državni načrt zaščite in reševanja ob poplavah.
Ocenjujemo, da je bila pomoč gasilcev iz območja občine Lukovica, 
med katerimi je bilo tudi nekaj gasilk, glede na dane razmere učinkovi-
ta in uspešna. Predvsem pa je bila prvi dan hitra in efektivna.
Skupno je torej v šestih odpravah na pomoč odšlo 163 gasilcev iz ob-
močja občine Lukovica (23 – PGD Blagovica, 34 – PGD Krašnja, 46 – PGD 
Lukovica, 25 – PGD Prevoje in 35 – PGD Trojane) s 30 vozili. Nekateri 
gasilci so na pomoč odšli celo večkrat, enako seveda velja tudi za vozila.
Koordinacija pomoči izven meja domače občine je vse dni potekala 
preko poveljnika GZ Lukovica. O naših aktivnostih je bila ves čas obve-
ščena tudi županja Občine Lukovica, ki nas je pri naši pomoči in delu 
tudi podpirala. Županja nam je formalno namreč morala dovoliti od-
hod na pomoč. To nikoli ni bila težava, ob letošnjih poplavah nam je 
vsakokrat zagotovila tudi prehrano, veseli smo bili tudi slastnih trojan-
skih krofov. Vse dni je bila s strani Občine s kratkimi članki na občinski 
internetni strani zagotovljena tudi medijska pokritost. 
Več tisoč gasilcem iz celotne Slovenije je s skupnimi močmi uspelo, da 
se je življenje vsaj delno vrnilo v ustaljene tirnice, seveda bo potrebno 
še veliko energije, časa in sredstev, da bo zopet takšno, kot je bilo pred 
ujmo. Gasilci iz območja občine Lukovica smo ponosni, da smo lahko 
prispevali kanček v ta mozaik pomoči, ki te kdaj ob izkazani hvaležnosti 
prizadetega ne pusti ravnodušnega. Prav tako smo ponosni, da smo 
lahko s svojim znanjem in tehniko marsikomu vrnili vero v upanje in 
življenje. Poleg vsega omenjenega pa smo zadovoljni in veseli, da v na-
ših vrstah ni prišlo do poškodb ter da smo se vsi varno vrnili domov, v 
varno zavetje svojih najdražjih.

Besedilo: gašper MaV, Vgč i., poVeljnik gZ lUkoVica; Foto: gZ lUkoVica
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V Podružnični šoli Krašnja na obisku policistka
V ponedeljek, 2. oktobra 2023, je Podružnično šolo Krašnja obiska-
la Agata Lucija Jevnikar, vodja policijskega okoliša v občini Luko-
vica in občini Moravče, da učencem predstavi delo, ki ga opravlja. 
Ker so v šoli učenci in učenke različnih starosti, je bila tudi pred-
stavitev temu prilagojena. Učenci višjih razredov so se podali po 
kraju in se seznanjali s prometom, pravilno hojo ter ostalimi ude-
leženci v prometu, mlajši učenci pa so spoznavali vozila in opremo. 
Tako pri enih kot pri drugih je pogovor tekel o tem, kako priti do 
poklica policista.
Poleg tega so se seznanili še s specialnostmi, ki so del policije, kot so 
vodniki službenih psov, konjeniki, prometni policisti, letalska enota, za-
ščitna enota … Učenci so tako spoznavali policijsko delo, ki je zahtevno 
in odgovorno, a tudi lepo in pomembno, saj policisti pomagajo ljudem 
v nesreči ter skrbijo za spoštovanje zakonov in zagotavljanje varnosti 
v družbi.

Besedilo in Foto: drago jUteršek

Otvoritev dvižne ploščadi v VVE Medo
V začetku septembra se je VVE Medo razveselil montaže dvižne ploščadi v starem delu vrtca. Za vrtec je to velika pridobitev, saj so do 
sedaj strokovne delavke hrano v prvo nadstropje, ker so nameščeni naši najstarejši otroci, nosile same oziroma so jim pridni otroci zelo 
radi priskočili na pomoč. Sedaj poteka delo bolj tekoče in seveda lažje, saj je voziček s pripravljeno hrano takoj v prvem nadstropju.

Teden otroka v Vrtcu Medo
Teden otroka je program Zveze prijateljev mladine Slovenije že od leta 1954. Naslov letošnje osrednje teme je Zakaji in zatoji radovedno-
sti. Radovednost nas vodi k odkrivanju sveta okoli nas in raziskovanju znanja. Preko radovednosti napredujemo, prihajamo do novega 
znanja, novih spoznanj in izkušenj.

Najbolj pogosto otroško vprašanje je »Zakaj …?«, nato pa sledi odgo-
vor: »Zato …«
Vzgojiteljice našega vrtca se vsak dan srečujemo z mnogimi »zakaji«. 
Otroško radovednost in raziskovanje skrbno negujemo in ohranjamo, 
saj že z vstopom v najstniška leta začne upadati.
Teden otroka smo v Vrtcu Medo začeli z raziskovanjem rafolške poti. V 
meglenem jesenskem dopoldnevu smo se odpravili na pohod proti Ra-

folčam. Srečali smo kravico s teličkom, opazovali barvite jesenske liste 
različnih drevesnih vrst, gobe ob gozdni poti in še marsikaj. Ob koncu 
prijetnega druženja pa smo si privoščili slastne dobrote iz nahrbtnika.
Naslednji dan je bil glasbeno obarvan, saj je na obisk prišla Janja Petrič, 
ki nam je predstavila otrokom redko viden inštrument – citre. Z njo smo 
zapeli tudi veliko otroških pesmic in bili presenečeni nad tem, koliko jih 
že poznamo.
Seveda nismo pozabili niti na šport, zato smo vzgojiteljice na šentvi-
škem igrišču pripravile mini oviratlon za otroke. Po obveznem ogreva-
nju smo otroke spodbujale k iskanju lastne poti pri reševanju gibalnih 
izzivov. Mali športniki smo bili rahlo utrujeni, a vendar nam je s skupni-
mi močmi uspelo izvesti še piknik na igrišču. Otroci so sodelovali pri 
pripravi in načrtovanju družabnega dogodka, toplo sonce pa je topilo 
naše sladolede, ki so nas čakali za posladek.
Za zaključek tedna smo se starejše vrtčevske skupine družile ob ogledu 
kino predstave, kjer smo si ogledali risanko Polž na potepu na kitovem 
repu. Teden je prehitro minil. Mi pa že hitimo naproti novim » zakajem 
« in » zatojem«, v upanju, da jih nikoli ne zmanjka.

Besedilo in Foto: Mojca pUstotnik

Dvižna ploščad pa je tudi dodana vrednost 
tako za naše otroke s posebnimi potreba-
mi kot za invalidne obiskovalce.
Ga. županja mag. Olga Vrankar je v sre-
do, 11. 10. 2023, obiskala vrtec in skupaj 
z go. ravnateljico dr. Anjo Podlesnik Fetih 
uradno otvorila dvižno ploščad. Vse to so 
s pesmijo pospremili otroci iz skupin Kre-
sničke in Čebelice, ki dvižno ploščad upo-
rabljajo dnevno.
Radi bi se zahvalili ge. županji mag. Olgi Vran-
kar in Občini Lukovica, da so nam prisluhnili 
in v kratkem času omogočili enostavno reši-
tev brez večjih gradbenih posegov.

Besedilo in Foto: BarBara knap, poMočnica raV-
nateljice, Vodja VVe Medo
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15. šahovski turnir ŠD Črni graben ob občinskem prazniku
Šahovsko društvo Črni graben je ob občinskem prazniku v sodelovanju s ŠTD Rafolče v petek, 22. septembra 2023, organiziralo 15. od-
prto prvenstvo v šahu v brunarici ŠTD Rafolče.

Igralo se je 5 kol po Švicarskem sistemu pri odraslih in 5 kol po Berger-
jevem sistemu za mlade, vsak igralec je imel po 10 minut na partijo. 
Obiskala sta nas tudi županja mag. Olga Vrankar, ki je najboljšim pode-
lila pokale, in podžupan Vinko Dragar. Turnir je uspešno prvič vodil novi 
šahovski sodnik Nejc Dolinšek.
V odrasli skupini je zmagal Zoran Majcen, tudi član naše ekipe v osre-
dnji in ljubljanski ligi, 2. je bil Nejc Dolinšek, 3. Marko Krulej, sledili so še 
Martin Andrejka in Milan Vidergar.
Pri mladih so nastopili obiskovalci poletne šole. Zmagal je Filip Šimenc, 
2. mesto je zasedel Marko Jeretina, 3. mesto Žan Rafael Jemec in 4. me-
sto Lan Aleksander Jemec.

Pri dekletih je zmagala Lili Butalič, 2. mesto je zasedla Lili Butalič in 3. 
mesto Ajda Dobravec.
Mladina hitro napreduje in želimo jim še veliko dobrih nastopov.
Zahvaljujemo se Občini Lukovica, ŠTD Rafolče in vsem, ki so kakorkoli 
pomagali.
V petek, 24. novembra 2023, ob 17. uri vabljeni na hitropotezni 
šahovski turnir Memorial Alojza Cijana, ki bo potekal v brunarici v 
Rafolčah. Več informacij: 040 556 200.

Besedilo in Foto: Viktor jeMec

Županja in podžupan na zaključku šahovskega turnirja.

Dekleta s pokali.

Pobuda za izgradnjo pločnika ob regionalni cesti Trojane–
Želodnik na odseku od Krašnje do avtocestnega priključka v 
Zgornjih Lokah
Dne 13. 9. 2023 smo predstavniki krajanov Spodnjih Lok in Žirovš ob prisotnosti predsednika KS Krašnja g. Robija Pervinška in ostalih 
predstavnikov KS Krašnja na Občini Lukovica oddali pobrane podpise s pobudo o izgradnji pločnika oziroma varne poti ob regionalni 
cesti Trojane–Želodnik na odseku od Krašnje do avtocestnega priključka v Zgornjih Lokah.

Opažamo, da se promet na omenjeni cesti ob konicah močno poveča, 
šoloobveznih otrok, ki uporabljajo avtobusno postajališče v Spodnjih 
Lokah, je vedno več, hitrosti na omenjenem odseku pa so vedno večje. 
Ukrep zelenega pasu na sredini vozišča je vozila še bolj približal robu 
cestišča, kar pa za pešce predstavlja še večjo nevarnost. 
Na sestanku dne 13. 9. 2023 v prisotnosti županje Občine Lukovica 
mag. Olge Vrankar in ostalih predstavnikov za varnost v prometu na 
občinski ravni smo se dogovorili, da bo Občina Lukovica pristopila k re-
ševanju te problematike in spodbudila Direkcijo za infrastrukturo v Lju-
bljani, ki je zadolžena za izgradnjo varnih poti na regionalnih cestah, da 
pristopi k reševanju problematike varne poti na omenjenem odseku.
Mi pa bomo kot predstavniki krajanov in KS Krašnja (predsednik Robi 

Pervinšek) spodbujali občinske organe, da se to opravi v čim krajšem 
možnem času.
S strani županje mag. Olge Vrankar nam je bilo zagotovljeno, da bomo 
tako krajani kot KS Krašnja o vsem obveščeni.
Našo pobudo smo posredovali tudi na Direkcijo za infrastrukturo – sek-
tor za vzdrževanje, varstvo cest in prometno varnost v Ljubljani.
Tudi o njihovem odgovoru bomo krajane obveščali preko občinskega 
glasila in krajevnega informatorja.
Ob tem pa bi vse udeležence v prometu prosili, da ste v teh jesensko-
-zimskih dneh, ko je vidljivost slabša (megla, daljša obdobja teme, sneg 
…), še posebej pozorni na pešce in otroke, ki so primorani hoditi po 
cestišču, saj so ozke poti ob cestišču preraščene in težko prehodne.

aleš pFeiFer
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nedelja, 12. november 2023, ob 11. uri

Start: Zalog pri Moravčah; Cilj: Limbarska gora
dolžina proge: 5,1 km; višinska razlika: 395 m

Tek na Limbarsko gor

Predprijava in plačilo preko prijavnega obrazca 
na spletni strani teknalg.dklimbarskagora.si.

Tam najdete tudi razpis z natančnejšimi navodili.

Razglasitev rezultatov: 12.30 na Limbarski Gori
 

Lepo vabljeni!
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ŽIVLJENJE JE SVETO IN 
NEDOTAKLJIVO
V A B I M O na pogovor o vprašanjih zaščite človeškega 
življenja kot najvišje absolutne vrednote

v petek, 10. novembra 2023, ob 19.30 uri,
v Kulturnem domu A. M. Slomška v Šentvidu.
Etična in strokovna načela o zavrnitvi predloga Zakona o 
pomoči pri prostovoljnem končanju življenja, ki hoče negirati 
zdravniško stroko, etiko in človekovo vest, bosta predstavila

s. Emanuela Žerdin, sodelavka Ljubhospica
prof. dr. Pavel Poredoš, zdravnik, preds. Slovenske medicinske 
akademije in član Komisije RS za medicinsko etiko

Toplo vabljeni!
                                                                                                        
  Župnija Brdo
  OO NSi Lukovica

30. obletnice 
V  n e d e l j o ,  1 2 .  1 1 .  2 0 2 3 ,

 o b  1 7 . 0 0  u r i  

v  v e č n a m e n s k i  d v o r a n i  O Š  B l a g o v i c a .

d e l o v a n j a  d r u š t v a .

v a s  v a b i  n a
p r a z n o v a n j e

Združenje borcev za 
vrednote NOB Lukovica

vabi
na žalne svečanosti ob »dnevu spomina na mrtve«.

Združenje borcev za vrednote NOB Lukovica bo 
ob dnevu spomina na mrtve tudi letos organiziralo žalne sveča-

nosti ob spomenikih NOB.

Žalne svečanosti bodo:

28. oktobra, ob 11. uri, pri spomeniku NOB na Golčaju,
1. novembra, ob 9. uri, pri spomeniku NOB Lukovica,
1. novembra, ob 10. uri, pri spomeniku NOB Prevoje.

Želimo si, da se vseh svečanosti udeležite v čim večjem številu.

Marjan križMan, predsednik ZB noB lUkoVica

Natečaj za bučo velikanko – 
2. obvestilo

 
Turistično društvo Gradišče vse občane obvešča, da bo natečaj 
za bučo velikanko oz. izbor buče velikanke potekal v soboto, 28. 
oktobra 2023, na igrišču pod brunarico TD Gradišče. Ura in točen 
razpored dogodka bosta objavljena na spletni in Facebook strani 
TD Gradišče najkasneje teden dni prej. Vljudno vabljeni k sodelo-
vanju vsi gojitelji buč.

Besedilo: andrej oVca V iMenU Uo td gradišče

SLOVENSKI 
FESTIVAL VIN

VSTOPNICE ŽE V PREDPRODAJI!

FESTIVAL
VIN

25.

16.—17. november 2023
Cankarjev dom
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Avtohiša Malgaj, d.o.o., Tržaška cesta 108, 1000 Ljubljana
Prodaja rabljenih vozil: 01/ 20 00 560, e-mail: info@malgaj.com www.avtohisamalgaj.si

PRODAJA RABLJENIH VOZIL
ODKUP VOZIL ZA GOTOVINO!

Opel Astra karavan 1.6 CDTI 110 innovation – navi., fulled, pdc, – 1598 ccm, 81 
kW (110 KM) – L. 2016/05 – samo 168.523 km – 1. lastnik, ohranjeno, redno servisira-
no vozilo z znano zgodovino. full led žarometi, , dvopodročna avtomatska klima, original alu 
platišča, tempomat, el. odpiranje prtljažnika, navigacija, bralnik prometnih znakov, meglenke, 
bluetooth, usb, potovalni računalnik, sredinski naslon za roko, usnjen multifunkcijski volan, … 
Možnost financiranja brez pologa kredit/leasing.
Akcijska cena: 9.998,00 €

Mini Clubman Cooper 1.5, 1. lastnik gretje sed – 1499 ccm, 100 kW (136 KM) 
l. 2017/10 – samo 30.620 km. Odlično ohranjeno vozilo z znano zgodovino. Parkirni 
senzorji spredaj + zadaj, navigacija, avtomatska klima, navigacija, usnje, ultifunkcijski 
volan, usb, bluetooth, alu platišča, potovalni računalnik, ... Možnost financiranja brez 
pologa kredit/leasing.
Akcijska cena: 16.780,00 €

Akcija Akcija

Akcija

Akcija Akcija

Škoda Superb 2.0 TDI Style combi, bixenon, radar, navi, memory, PDC, … 1968 ccm, 
110 kW (150 km) – l. 2016/06, 142.839 km. Zelo lepo ohranjen, z znano zgodovino in 
od 1. lastnika. Front asist, bralnik prometnih znakov, spomin sedeža, lita platišča, bi-xenon/
led, navigacija, bluetooth, aktivni tempomat, parkirni senzori zadaj ... Možnost financiranja brez 
pologa kredit/leasing.
Akcijska cena: 17.780,00 €

Volvo V90 D4 wagon avt., Business plus full LED, usnje, navi, el. prtljažnik, 
1969 ccm, 140 kw (190 km), (automatik). L. 2017/04 – prevoženih 
149.956 km. Odlično ohranjeno atraktivno vozilo z znano zgodovino in od 1. lastnika. 
Električno nastavljivi usnjeni sedeži, full led žarometi, navigacija, tempomat, vzratna kamera, 
električna prtljažna vrata, parkirni senzorji spredaj in zadaj, dvopodročna avtomatska klima, 
meglenke spredaj in zadaj, usb, bluetooth),… Možnost financiranja brez pologa – kredit/leasing.
Akcijska cena: 22.990,00 €

Škoda Superb 2.0 TFI DSG Active Combi 110 kW, Xenon, Memory 1968 ccm, 
110 kW (150 KM), L. 2017/03, samo 97.760 km, 1. lastnik, ohranjeno, redno servisi-
rano vozilo z znano zgodovino, xenon, memori sedeži, tempomat, bluetooth, navigacija, start/
stop, led dnevne luči, pdc zadaj,… Možnost financiranja brez pologa – kredit/leasing. 
Akcijska cena: 20.880,00 €

seat Mii 1.0 60 reference 5 vrat klima – 999 ccm, 44 kW (60 km), 09/2014 
– 93.113 km, 1. lastnik, ohranjeno in redno servisirano vozilo. Samo 93.270 km. Ročna klimat-
ska naprava, radio, daljinsko centralno odklepanje, el. pomik sprednjih stekel, … Možnost financi-
ranja brez pologa – kredit/leasing.
Akcijska cena: 6.770,00 €

Akcija
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ZAHVALA

28. septembra smo se na šentviškem pokopališču poslovili od 
našega dragega atija, sina, brata, strica in bratranca

JAKOBA ŠKARJA
s Prevoj pri Šentvidu.

V naši bolečini nismo bili sami, stali ste nam ob strani in nam 
nesebično pomagali, naši dragi sosedje, prijatelji in sorodniki, 
za kar se vam vsem iskreno zahvaljujemo. Zahvala vsem, ki ste 
ga v tako velikem številu pospremili na njegovo poslednjo pot 
v večno življenje. Vsakemu posebej hvala za izrečena sožalja, 
stisk roke in objem ob naši bolečini, hvala tudi za darovano 

cvetje in sveče. Zahvaljujemo se župniku Bernardu Rožmanu 
za lepo opravljen obred, domačim pevcem pod vodstvom 
Matevža Kinka, nečakinji Urški za ganljiv govor in pristne 

poslovilne besede v cerkvi ter pogrebni službi Vrbančič za 
organizacijo in izpeljavo pogreba.

Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in ga boste ohranili v lepem 
spominu.

Vsi njegovi

ZAHVALI, OGLASA

 
ZAHVALA

Svojo življenjsko pot je v 70. letu starosti sklenila naša draga 
žena, mama, babica, sestra in teta

IRENA MAV
iz Rafolč.

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem, Društvu Joga Domžale, KS Rafolče, krajanom, 

sodelavcem, znancem in ostalim za izrečeno sožalje, besede 
tolažbe, darovano cvetje in sveče. Hvala Daretu, Anki, Jožici 

in Filipu za vse izrečeno ob slovesu. Hvala vsem, ki ste jo 
pospremili na zadnjo pot. Hvala patronažnima sestrama 

Irmi in Mateji za pomoč na domu. Hvala zastavonoši, nosilcu 
prapora, pogrebni službi Vrbančič in njihovim pevcem za lepo 

opravljen pogrebni obred. Hvala vsem, ki jo boste ohranili v 
lepem spominu.

Vsi njeni

Ne jokajte ob mojem grobu,
le tiho k njemu pristopite,
saj veste, kako trpela sem,
in večni mir mi zaželite.

Dan se za dnevom vrsti,
za leti vrstijo se leta,

voda pa v loku ves čas
iskro z vodnjaka curlja.

Spomni se, kdor mimo greš;
kot voda odteka življenje …

(Menart)

ZAHVALA

V 83. letu se je poslovila naša draga

JANA LUKMAN,
Auzgarjeva Jani iz Zaboršta.

Ob nenadni boleči izgubi se iz srca zahvaljujemo sorodnikom, 
sosedom, prijateljem, društvom, INCE-ju, urgenci ZD Domžale 
in vsem, ki se je spominjate. Hvala za sožalja, darovane sveče 

in cvetje.
Zahvala g. župniku Bernardu Rožmanu za pogrebni obred, 

pevcem Kvarteta Krt in pogrebnemu zavodu Vrbančič.

Vsi njeni

Veš, da je vse tako, kot je bilo,
v vsaki stvari si, ki je v hiši,
v mislih si, besedah naših,
da, celo v sanjah,
le da korak se tvoj nič več ne sliši.

(Janez Medvešek)

Kamniška 19c, Domžale

NEPREMIČNINE
BCaktiv 

041 31 86 42

Kvaliteta ni naključje!

bogdan@bcaktiv.si 

Naročite kurilno 
olje na dom!

080 11 37

www.halo-olje.si info@halo-olje.si
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ROKOVNJAČEVA 
NAGRADNA
KRIŽANKA
Uredništvo Rokovnjača
Občina Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica

Nagrajuje Čebelarska zveza Slovenije

Čebelarska zveza Slovenije bo trem izžrebanim nagrajencem po-
darila 1x knjigo Gospodična Medična, 2x kozarec medu.

Nagrado bodo prejeli trije prejemniki, ki jih bomo izžrebali med 
vsemi prispelimi in pravilno izpolnjenimi križankami. Izpol-
njene križanke (samo posredovanje gesla ni dovolj!) nam lahko 
pošljete do srede, 8. novembra 2023, na naslov: Uredništvo Ro-
kovnjača, Stari trg 1, 1225 Lukovica, ali skenirane na elektronski 

naslov: rokovnjac@lukovica.si. Poleg ne pozabite pripisati svojih 
podatkov (ime in priimek ter naslov).

Nagradna križanka številke 7/2023
Geslo nagradne križanke: CUPRA FORMENTOR SEDEM SEKUND 

Darilni paket podjetja Avto Cerar d.o.o. prejme Benjamin Peterka.

Za prevzem nagrade se prejemnik obrne na Avto Cerar d.o.o., Pe-
rovo 23, 1241 Kamnik. Nagrajenec se mora ob prevzemu nagrade 
izkazati z osebnim dokumentom.
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NOV DELOVNI ČAS
od 2. 11. 2023 dalje:
Pon. – pet.: od 8. do 17. ure
Sob.: od 8. do 12. ure

KMETIJSKA ZADRUGA CERKLJE Z.O.O.
Slovenska cesta 2, 4207 Cerklje
Tel: 04/252 90 10, info@kzcerklje.si , www.kzcerklje.si
Spremljajte naše aktivnosti tudi na naši facebook strani.

Trgovina BLAGOVICA,
Blagovica 10, tel: 041/370-437

Trgovina MORAVČE,
Vegova ulica 7, tel: 01/834-56-84

VSE ZA KMETIJO, DELAVNICO, DOM IN VRT

14. februar – VALENTINOVOa Semenski krompir

VSE ZA UREDITEV GROBOV IN GREDIC 
jesenske rese Callune, mačehe, krizanteme, pesek, zemlje, …

SVEČE 
10 % popust ob nakupu celega kartona sveč

DOMAČE DOBROTE 
Suhe mesnine (salame, klobase, zaseka, …)
Domači siri, domači štruklji, domače testenine (makaroni, rezanci, ribana kaša, mlinci), 
moka, kaše, zdrob, …

SLOVENSKA PROIZVODNJA 
KAKOVOSTNIH VZMETNIC 
IN LEŽIŠČ OD LETA 2001.

LETVENE PODLOGE
POSTELJE
VZGLAVNIKI

10

0% naravni lateks

Pi
ra

m
idna ležalna površina

100% NARAVN
O

25% 
POPUST 

NA VZMETNICE 
IN LEŽIŠČA 

VSE ZA ZDRAVO SPANJE NA ENEM MESTU.

Marko Peterka s.p.
Salon: Ihan, Breznikova 78, 1230 Domžale 
T: 01 721 12 18, G: 041 925 625, E: info@marsen.si www.marsen.si




